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Bánovce
nad Bebravou

Mestské zastupiteľstvo schválilo rozpočet mesta na budúci rok 17 hlasmi, jeden bol proti 
Poslanci sľúbili, že budúci rok bude patriť školám

Hneď v úvode rokovania 
za účasti 18 poslancov 
(jeden sa ospravedlnil) sa 
zmenilo poradie prerokova-
ných bodov programu, na 
návrhy primátora Mariána 
Chovanca a  poslankyne 
Márie Hajšovej, aj vzhľadom 
k  hosťom, ktorí požiadali o 
vystúpenie. Ako prvý dostal 
slovo hlavný riešiteľ územ-
ného plánu mesta Ing. arch. 
Gabriel Szalay, autorizovaný 
architekt, ktorý vysvetlil 
poslanom zmeny a  doplnok 
č. 7. Tie boli jednohlasne 
schválené. 

Druhým vystupujúcim 
hosťom bolo Miroslav Ivaňo 
z  Trenčianskej vodárenskej 
spoločnosti (TVS), ktorá 
budovala kanalizáciu v  prí-
mestských častiach v  rámci 
megaprojektu ČOV Sever 
v  réžii Západoslovenskej 
vodárenskej spoločnosti. 
Súčasťou projektu bola aj 
oprava komunikácií po 
ukončení stavebných prác. 
TVS si nárokuje sumu za 
práce naviac, mimo tých, 
ktoré boli zahrnuté v  pro-
jekte. Vedenie mesta, tak 
primátor ako aj Vladimír 
Vranka z  MsÚ, potvrdili 
dohodnuté práce naviac, 
ale len za sumu približne 
7  000 eur. Spoločnosť však 
vykázala sumu 17  800 eur, 
najvyššia položka bola za 
úpravy ciest v  Horných 

Ozorovciach. Tieto práce 
sa vykonali bez vedomia 
vedenia mesta, iba na 
základe osobnej komuni-
kácie s poslancom Jurajom 
Pastorekom. „Všetky práce 
naviac sú riadne zdokumen-
tované  a  kontrolovateľné. 
Žiadam mesto, aby pristúpilo 
korektne k  riešeniu prob-
lému. Môžeme sa dohodnúť 
aj na splátkach... Očakávam 
návrh riešenia, buď to bude 
platiť Pastorek, alebo mesto. 

Ak to nepôjde podobrotky, 
tak právnou cestou.“  povedal 
okrem iného Miroslav Ivaňo. 
Poslanec Pastorek argumen-
toval tým, že cestu mali dať 
do pôvodného stavu a on nič 
neprikazoval, odvolával sa 
na stavebný dozor. Poslanec 
Milan Igaz sa vyjadril v tom 
zmysle, že zákon porušili 
obidve strany – TVS tým, 
že vykonala práce, na 
ktoré nemala podpísané 
zmluvy, a poslanec  tým, že 

práce naviac neprerokoval 
s  vedením mesta. Problém 
musí mesto riešiť.

Ďalším dôležitým pre-
rokovaným a  schváleným 
bodom bolo nové Všeobecne 
záväzné nariadenie mesta 
(VZN) č. 96 o  určení výšky 
dotácie na prevádzku a mzdy 
na žiaka základnej umeleckej 
školy, dieťa materskej školy, 
dieťa školského zariadenia 
na príslušný kalendárny rok. 
Mária Hajšová navrhla vrátiť 

sa ku koe� cientom v  škol-
ských kluboch a v  jedálňach 
už vo februári. Žiadala 
dovtedy pripraviť dôkladne 
všetky podklady z odboru 
školstva. Opäť zdôraznila, 
že poslanci MsZ tento rok 
sľúbili, že sa budú venovať 
školám. Analýzu školstva 
žiadali opakovane viacerí 
poslanci aj na predchádzajú-
cich MsZ. 

Najviac očakávaným 
bodom bolo schvaľovanie 
rozpočtu mesta na rok 2018. 
Poslanec Dušan Jankovič vo 
svojom prejave (prinášame 
ho v  novinách samostatne) 
žiadal navrhovanú sumu 
v  rozpočte 70 000 eur pre 
Futbalový klub Spartak 
navýšiť o  25 tisíc eur, aby 
dotácia mesta bola v  rov-
nakej výške ako v  tomto 
roku. Po pomerne krátkej 
diskusii, kde odzneli aj hlasy 
proti, bol návrh poslanca 
Jankoviča schválený 10 
hlasmi a 7 bolo proti, jeden 
sa zdržal. K návrhu rozpočtu 
boli ešte dotazy, napríklad, 
Dušan Holbay a Naďa 
Ondrejková sa pýtali na 
počty nových parkovacích 
miest vo svojich obvodoch 
zahrnutých do rozpočtu, 
Juraj Pastorek navrhol znížiť 
navýšenú sumu 6  000 eur 
pre súkromné právne služby 
pre mesto, jeho návrh nebol 

Posledné tohoročné  zasadanie mestského parlamentu 
13. decembra v Dolných Ozorovciach prekonalo časový 

rekord – rokovalo sa od trinástej hodiny takmer do pol 
desiatej. Celkom bolo prijatých štyridsať bodov uznesenia. 
Rozprava okolo rozpočtu na rok 2018 zabrala omnoho menej 
času, ako napríklad školstvo. Poslanci sľúbili, že rok 2018 
bude patriť školám.

Milí Bánovčania, 
sú pred nami najkrajšie sviatky roka Vianoce. 
Pre niekoho pripomenutie si udalosti naro-
denia Ježiša, ktorý k nám prišiel ako dar veľkej 
Lásky. Pre iných, ktorí nevnímajú kresťanstvo 
ako pilier svojho duchovného života, sú Via-

noce obdobím rodinnej pohody a odovzdávania darčekov. Pre 
nás všetkých obdobie dopriať čas jeden druhému. 

Prajem Vám, aby ste tento posvätný vianočný čas prežili 
s pokojom v srdci, v hlbokom a obohacujúcom spoločenstve 
v kruhu vašich rodín. Načerpajte silu do ďalších všedných dní. 

Prajem Vám, aby Vianoce boli pre každého z  Vás 
sviatkami lásky, pokoja a  oddychu. Nech pod stromčekom 
nájdete veľa darčekov, ktoré potešia. Prajem Vám požehnané 
a pokojné Vianoce!

 Marián Chovanec, primátor mesta

Pokračovanie na 3. strane >>

Foto:  Ján Pomothy

Prajeme Vám 
krásne Vianoce 
plné lásky 
a pokoja

redakcia
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Primátor Marián Chovanec o histórii a súčasnosti výstavby zimného štadióna 
Robíme všetko preto, aby bol odovzdaný do prevádzky 

 Pán primátor, mohli by 
ste stručne popísať históriu 
výstavby zimného štadióna?

My šl ien k a  v ý s t av by 
krytého zimného štadióna 
sa v  našom meste zrodila 
n i e k e d y  v   9 0 - t y c h 
rokoch. Vo veci bola 
spracova ná projek tová 
dokumentácia v  novembri 
1997. Obsahovala však iba 
z á k ladové konšt r u kcie 
a  oceľov ú konštrukciu 
s opláštením bez sociálneho 
a  technologického zázemia. 
Pretože „v potrebnom čase“ 
nedošlo k  stavbe štadióna, 
prešli roky a  dokumentácia 
prestala vyhovovať novým 
technickým normám na 
stavby toho typu.  

Ď a l š í m  p o k u s o m 
o  zakrytie ľadovej plochy 
bol zámer v roku 1998. Jeho 
cieľom bolo kúpiť oceľovú 
konštrukciu pre zimný 
štadión z Čadce, ktorá v tom 
období predáva la takú 

konštrukciu za tzv. šrotovú 
cenu. Po miestnej obhliadke 
u ve d e ne j  kon š t r u k c ie 
kompetentní zamestnanci 
nášho mesta zisti l i, že 
skelet nie je kompletný. To 
prakticky znamenalo, že 
by sa museli jeho chýbajúce 
čast i  dať v y robiť .  Po 
prepočte nákladov na výrobu 
chýbajúcich častí a nákladov 
na odhrdzenie s  nátermi, 
vrátane jeho prepravy do 
Bánoviec nad Bebravou 
a následnej montáže skeletu 
doma, mesto z  uvedeného 
zámeru upustilo. Dôvodom 
boli značne vysoké � nančné 
náklady. Myšlienky výstavby 
zimného štadióna sa však 
mesto nevzdalo. Na základe 
vyššie uvedených  faktov 
a  po predbežnom prísľube 
štátnej dotácie bola neskôr 
vyhlásená súťaž na výber 
projektanta súčasnej podoby 
zimného štadióna. Výherca 
ArRea, spoločnosť s r.o., 

Trenčín spracoval projektovú 
dokumentáciu pre stavebné 
povolenie v  júni 2009 
s  odporúčaným nákladom 
2  922  458 eur v  uvedenom 
čase. Na oceľovú konštrukciu 
a   oplá š ten ie ,  v ráta ne 
projektovej dokumentácie, 
bola posky tnutá štátna 
dotácia vo výške 600 000 eur. 
 Vznikli v  priebehu tejto 
fázy nejaké nezrovnalosti 
alebo podcenenie dôležitých 
faktorov,  k toré  mohl i 
ovplyvniť termín dokončenia 
celej stavby?

Keďže nebola vypracovaná 
re a l i z a č n á  proje k tov á 
dokumentácia, nebol určený 
spôsob zakladania stavby, 
výkresy statiky, armovania, 
uchy ten ia  te ch nológ i í 
a  jej prestupov   nosnými 

konštrukciami, realizačná 
projektová dokumentácia 
prípojok,  vzduchotechniky 
a ostatných technologických 
v y b ave n í ,  b o l a  t á t o 
cena odhadová, tzn. bez 
položkovitého rozpočtu. 
Realizačná dokumentácia 
nebola podľa vtedajšieho 
vedenia mesta potrebná 
a  nebola podpísaná ani 
zmluva o výkone autorského 
dozoru, takže komunikácia 
s  autorom projektu nebola 
ďalej možná.  
 Kedy sa začalo znova 
s   v ýs tavbou z imné ho 
štadióna? 

S  realizáciou výstavby 
zimného štadióna sa začalo 

v roku 2009 a to prípravnými 
p r á c a m i ,  v r á t a n e 
prieskumov - geologickým, 
radónov ý m, v y t ýčením 
i n ž i n i e r s k y c h  s i e t í , 
geodetickým zameraním 
-   a  následne   základovými 
konštrukciami. V  auguste 
2009 začala montáž oceľovej 
konštrukcie haly vrátane 
opláštenia a  zastrešenia. 
Práce realizovala f irma 
Hornex, a.s., Bratislava 
a  konštrukciu opláštenia a 
zastrešenia stavby odovzdala 
v októbri 2009.  Projekt stavby 
tiež nepočítal s  uzemnením 
h a l y  b l e s k o z v o d o m 
a  v ybudovaním nového 
osvet lenia ha ly,  ma lo 
zostať pôvodné. Vtedajšie 
osvetlenie ľadovej plochy 
však bolo  na pokraji 

životnosti a vysoká spotreba 
elektrickej energie bola 
podnetom pre vybudovanie 
nového osvetlenia. To boli 
ďalšie náklady navyše oproti 
pôvodnému projektu.
 Ako pokračovali ďalšie 
práce, schvaľovacie procesy 
a  získavanie financií na 
dostavbu zimného štadióna? 

Pretože  stavba nebola 
do ďalšej fázy f inančne 
zabezpečená, dalo mesto 
v y p r a c o v a ť  p o s u d o k 
s  možnosťou odovzdať 
prestrešenú a  čiastočne 
opláštenú halu do prevádzky. 
Posudok statika nepodporil 
možnosť  prevád z kovať 
takto rozostavanú halu, 
preto po prísľube štátnej 
dotácie  v  sume 400  000 
e u r  b o l a  v y h l á s e n á 
súťaž v  auguste 2015 na 
dobudovanie prvej etapy 
stavby. Výsledkom súťaže 
bola podpísaná zmluva o 
dielo s víťazom súťaže � rmou 
Modest, spol. s r.o., Bánovce n. 
Bebravou v sume 598 574 eur. 
Na základe skutočnosti, že 
štátna dotácia bola napokon 
odsúhlasená nie v  pôvodne 
sľúbenej výške 400  000 eur, 
ale iba vo výške 200  000 
eur, vyčlenilo mesto zo 
svojho rozpočtu nevyhnutné 
finančné prostriedky pre 
zabezpečenie ot vorenia 
korčuliarskej a  hokejovej 
sezóny v  rokoch 2016 - 
2017.   Podmienky orgánov 

štátnej správy  pre spustenie 
sezóny boli premietnuté do 
dodatočných stavebných 
prác. Bolo nev yhnutné 
vybetónovať podlahy okolo 
ľadovej plochy, vrátane 
izolácií a  podk ladných 
vrstiev v  rozsahu asi dvoch 
tretín, kompletne vybudovať 
sociá lne zariadenia pre 
hráčov, aj pre verejnosť 
pr i  h lav nom v s t up e , 
osadiť   núdzové osvetlenie, 
vybudovať prípojky stavby 
na vodu, ka na l izáciu , 
zemný plyn a  elektrickú 
energiu, dodať a  osadiť 
odvlhčovaciu jednotku, 
osadiť oceľové konštrukcie 
n o s i č o v  h a v a r i j n ý c h 
vent i látorov, v ybudovať 
v z d u c h o t e c h n i k u   a 
namontovať snímacie čidlá 

úniku čpavku v  hale. Na 
základe realizovaných prác 
mesto požiadalo o skúšobnú 
prevádzku na základe čoho 
bola umožnená prevádzka 
v zimnej sezóne  2016 – 2017.
  Nastali  v  pr iebehu 
realizácie te jto stavby 
nejaké zmeny v  projektovej 
dokumentácii?

P o d ľ a  p r o j e k t o v e j 
dokumentácie boli  súčasťou 
stavby aj tribúny za bránkami 
a reštaurácia s výhľadom na 
ľadovú plochu, parkovisko 
s prístupovou komunikáciou 
pred reštauráciou. Tieto 
súčasti sa mesto rozhodlo 
z  f inančných dôvodov 
nerealizovať. Bol spracovaný 
výkaz výmer s  nacenením 
potrebných f inančných 
prostriedkov pre dostavbu 
zimného štadióna s  cieľom 
skolaudovať uvedenú stavbu 
– v  zmysle upozornenia 
projektanta, že stavba sa musí 
kolaudovať iba ako celok. 
Nacenenie bolo zložitejšie 
vzhľadom ku skutočnosti, že 
nie je vypracovaná realizačná 
projektová dokumentácia. 
V  priebehu výstavby však 
nastali zmeny technických 
noriem a  legislatívy. Najmä 
z  pohľadu nárokov na 
stavebné prvky a  technické 
i technologické konštrukcie. 
Taktiež z  pohľadu nárokov 
na bezpečnosť a  ochranu 
zdravia ľudí zdržujúcich sa 
v  priestoroch stavby tohto 

typu a kapacity. V tejto veci 
je potrebné si uvedomiť 
dôležitý fakt, že zimný 
štadión nie je tréningová 
hala, ktorej postačujú úplne 
iné parametre.
  Mohli by ste našim 
čitateľom stručne objasniť, 
čo treba ešte na dobudovanie 
zimného štadióna?

Na dobudova nie je 
finančne náročné hlavne 
technologické vybavenie 
štadióna ako elektromontáže, 
elektropožiarna signalizácia, 
h l a s o v á  ú s t r e d ň a  a 
s i g n a l i z á c i a ,  do d áv k a 
a  montáž vzduchotechniky 
v  sociálnych zariadeniach 
a   k abí nach,  pož ia r ne 
vetranie, dymová clona. 
Svoje  c eny  majú  a j 
stavebné práce, ktorými sú 
rozvody vody, kanalizácie, 
elektroinštalácie a  plyno-
inšta lácie, v ykurovanie. 
Dokončiť, resp. vybudovať 
t reba tepelné izolácie, 
oceľové zábradlia, podlahy 
a  omietky s  obkladmi, 
sedadlá, vyspravenie schodíšť 
a  tribúny. K  uvedenému 
pripomínam, že štadión 
má mať kapacitu okolo 
1200 sedadiel. Podmienkou 
kolaudácie je aj požiarna 
nádrž s  čerpadlami a 
hydrantmi, požiarne rebríky 
a  chodníky. Náklady na 
ukončenie stavby až po jej 
kolaudáciu odhaduje mesto 
na sumu asi 750 až 800 
tisíc eur. Suma sumárum: 
Faktom je, že zimný štadión 
v  Bánovciach nad Bebravou 
je väčší ako tréningová hala 
M. Gáboríka v  Trenčíne 
a lebo zimný štadión v 
Partizánskom. Má podstatne 
väčšiu divácku kapacitu 
a  mesto jeho v ýstavbu 
priebežne f inancuje len 
z  vlastných zdrojov. Okrem 
doposiaľ štátnej dotácie 
v  sume približne 800  000 
eur. V  priebehu rokov, 
počas ktorých výstavba 
prebiehala, sa menia nielen 
technické a  bezpečnostné 
normy, ale aj ceny materiálov 
a  stavebných prác, preto je 
stavba technicky i  � nančne 
náročnejšia. 

Na záver by som chcel 
dodať, že sa budeme snažiť 
apelovať na prísľub daný 
z  úradu vlády, aby sme 
získali dotáciu na de� nitívnu 
dostavbu nášho zimného 
štadióna. Pre tieto účely 
budeme súčasne hľadať 
ďalšie riešenia, aby sme 
získali � nančné prostriedky 
a j  z   i ných z d rojov. 
Ubezpečujem občanov, že 
robíme všetko preto, aby bol 
zimný štadión už de� nitívne 
skolaudovaný a  odovzdaný 
do prevádzky.

  MsÚ

Vzhľadom k rôznym diskusiám 
vo verejnosti, ktoré súvisia 

s dostavbou zimného štadióna, 
rozhodlo sa mesto poskytnúť 
komplexné a hlavne objektívne 
informácie k danej téme. Veríme, 
že sumarizovaním všetkých 
faktov sa definitívne zamedzí 
zbytočným fámam a zavádzajúcim 
informáciám. Najčastejšie sú 
subjektívne predkladané hodnotenia, 
ktoré sa týkajú zimného štadióna 
M. Gáboríka v Trenčíne, koľko stál 
nejaký iný zimný štadión v inom meste 
a pod. Z uvedených dôvodov je preto 
potrebný komplexnejší pohľad na 
túto problematiku. O rozhovor sme 
požiadali primátora Mariána Chovanca
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prijatý. Návrh rozpočtu na 
rok 2018 bol schválený 17 
poslancami, jeden bol proti. 
K  najväčším naplánovaným 
položkám v  tomto období 
patria: splátky istiny z úveru 
na vybudovanie kanalizácie 
v  Biskupiciach  v  sume 139 
530  eur, obnova bytového 
domu na Ulici 5. apríla 
(DOS) 138  489 eur,  alebo 
5  % účasť mesta na projek-
toch - zhodnocovanie biolo-
gicky rozložiteľného odpadu 
za 60 000 eur a rekonštrukcia 
MŠ Radlinského za 41  000 
eur, vybudovanie odstavnej 
plochy na Sládkovičovej za 
40  000 eur a vybudovanie 
odstavnej plochy na Hollého 
ulici (pri F) za 40  000 eur, 
atď. 

Bez diskusie sa schválili 
rozpočty MsKS, BKC, SMM, 
doplnky k VZN k miestnym 
daniam a k  poplatku za 
komunálne odpady a drobné 
stavebné odpady na rok 2018. 
Poslanci zobrali na vedomie 
informatívne správy - o stave 
ž ivotného prost red ia , 
o  činnosti komisií pri MsZ 
a výborov mestských častí 
za rok 2017 a o súdnych spo-

roch. (Všetky informatívne 
správy a schválené rozpočty, 
vrátane toho hlavného,  
nájdete na webovej stránke 
mesta. Niektorým sa budeme 
venovať samostatne v  budú-
cich vydaniach novín.) 

Pri predkladaní návrhu 
plánu kontrolnej činnosti 
hlavného kontrolóra mesta 
vystúpil Miroslav Kubica 
a  informoval poslancov 
o  ďalšom podnete od pro-
kurátora, ktorý navrhuje 
preskúmať dodržiavanie 
predpisov na úseku hospo-
dárenia s  � nanciami podľa 

zákona o  � nančnej kontrole 
v súvislosti s  výstavbou 
chodníka   v  mestskej časti 
v Horných Ozorovciach. Do 
plánu kontrolnej činnosti 
za prvý polrok 2018 žiadala 
Maria Hajšová doplniť 
aj analýzu činnosti, resp. 
využívania dotácie mesta 
pre Súkromné centrum 
špeciálno - pedagogického 
poradenstva v našom meste. 
Plán kontrolóra a  tiež plán 
zasadnutí MsZ na prvý 
polrok poslanci schválili.

Schvaľovacím procesom 
a bez námietok prešli aj ročné 
odmeny kronikárkam mesta, 
ročné odmeny komisiám 
MsZ, občianskym výborom 
a  predsedom OV. Ďalej sa 
odsúhlasovali  vecné bre-
mená pre Západoslovenskú 
vodárenskú spoločnosť,  
zobrala sa na vedomie správa 
o  technickom stave základ-
ných škôl a  ZUŠ. V  diskusii 
o doplnku k VZN o ochrane 
životného prostredia, týka-
júceho sa zabezpečovania 
z jazdnost i  mestsk ých 
komunikácií počas zimy, 
prijali poslanci návrh, aby 
o  svojich povinnostiach 

boli obyvatelia a  správcovia 
bytov informovaní nielen 
prostredníctvom mestských 
médií (zverejňujeme opäť 
na 8. strane), ale aj vo forme 
tlačených oznamov umiest-
nených na každom vchode 
bytových domov. 

V návrhu uznesenia boli 
aj tri body týkajúce sa štatútu 
mesta, rokovacieho poriadku 
MsZ a  mestskej rady. Na 
návrh Márie Hajšovej a tiež 
na odporúčanie zástupcu 
primátora Petra Bulíka sa 
všetky tri návrhy stiahli 
z rokovania na dopracovanie 
aj vzhľadom na nový zákon, 
ktorý má vstúpiť do platnosti 
v polovici budúceho roka. 
Ten okrem iného upresňuje 
práva občana vystúpiť 
s  pripomienkou už počas  
rokovania MsZ.

Poslanci chválili bez 
pripomienok aj posledné 
zmeny rozpočtu na rok 2017, 
aj doplnok k VZN o umiest-
ňovaní reklamných zariadení 
v meste. Aj vďaka spolupráci 
bývalej  zamestnankyne MsÚ 
JUDr. Heleny Zárubovej, 
ktorá je už na dôchodku, sa 
vo vysporiadaní vlastníctva 
nehnuteľností pohli ľady. 
Poslanci schvaľovali prvé 
dohody o uznaní vlastníctva 
k pozemkom v mestskej časti 
Biskupice. Prijaté boli aj 
návrhy na nájmy mestských 
priestorov. Po štyroch rokoch 
boli primátorom mesta 
navrhnutí noví 10 prísediaci 
okresného súdu.

Pomerne rozsiahlu 
výmenu názorov si vyžiadal 
návrh o  zaradení novej 
súkromnej umeleckej školy 
do siete škôl a  školských 
zariadení. Ide konkrétne 
o  žiadosť vedúcej tanečného 
štúdia Dancando Zuzany 

Bachovej, ktorá sa  venuje 
vyše dvesto deťom rôznych 
vekových  kategórií. „Na deti 
nedostávame žiadnu dotáciu, 
sú v akomsi vzduchoprázdne. 
Riaditeľ ZUŠ Lavrík ma 
vníma ako pozitívnu kon-
kurenciu,“ povedala okrem 
iného Zuzana Bachová. 
Niektorí poslanci žiadali 
najskôr bližšiu analýzu, čo 
bude takéto rozhodnutie 
mesto stáť. Za zriadenie 
novej súkromnej umeleckej 
školy sa postavili výrazne 
najmä poslankyne Rudolfa 
Novotná, Blanka Kodajová 
a  Dana Švecová. Zdôraznili, 
nielen to, že dvesto detí 
využíva svoj voľný čas na 
vysokej úrovni, ale aj to, že 

Dancando je najúspešnejšie 
teleso v  meste, ktoré šíri 
dobré meno aj za hranicami 
Slovenska. Zásadne nikto 
z  poslancov nebol proti, ale 
niektorí chceli rozhodnutie 
odložiť na februárové roko-
vanie. Nakoniec 16 poslancov 
súhlasilo a  iba dvaja boli 
proti. 

Poslanci celkom schvá-
lili 40 uznesení a  už pred 
samotným zasadaním sa 
rozhodli, že rokovanie bude 
bez interpelácií poslancov. 

Napriek tomu v  diskusii 
poslanci kládli primátorovi 
priame otázky a  dotazy, či 
upozornili na niektoré veci, 
ktoré treba súrne riešiť, ako 
napríklad zatekanie strechy 
na športovej hale. Niektorí 
poslanci v  diskusných 
príspevkoch aj poďakovali 
za spoluprácu s  vedením 
mesta, konkrétne aj so 
zamestnancami mestského 
úradu. Záverečná diskusia sa 
však nezaobišla bez slovného 
útoku poslanca Juraja Pas-
toreka na osobu primátora. 
O  slovo požiadali aj štyria 
občania, ktorí položili otázky 
z  rôznych oblastí života 
mesta. Spomeňme iba jedno 
konštatovanie Miroslavy 

Hudecovej, ktorá zdôraznila, 
že občan má právo vystúpiť 
hocikedy počas rokovania, 
nielen na konci osemhodino-
vého maratónu.

Záverečné slovo patrilo 
primátorovi Mariánovi Cho-
vancovi, ktorý predovšetkým 
poďakoval za plodné 
príspevky a  za tohtoročnú 
spoluprácu a poprial pokojné 
sviatky a  dobré vykročenie 
do nového roka. 

 Text a foto: Alena Borszéková

Poslanci sľúbili, že budúci rok bude patriť školám
Dokončenie z 1. strany >>

Hlavný riešiteľ územného plánu mesta Ing. arch. Gabriel 
Szalay, autorizovaný architekt

SOM poslanec, mám názor... Financovanie FK Spartak
Touto cestou chcem 

vyjadriť svoj názor na 
� nancovanie športu v meste 
a hlavne futbalu, do ktorého 
som ako člen Správnej rady 
priamo zainteresovaný. 
Z  porovnateľných miest čo 
do počtu obyvateľov nášho 
kraja (Púchov,  Nové Mesto 
nad Váhom, či Partizánske) 
má naše mesto najnižší 
rozpočet mesta na rok 2018, 
až o  niekoľko stotisíc eur. 
Keď chýbajú financie na 
šport, chýbajú samozrejme 
aj na futbal. Po dlhých 
rokoch sa nám podarilo 
sfunkčniť a sprehľadniť 
činnosť FK Spartak tým, 
že bola vytvorená členská 
základňa v  občianskom 
združení a následne zvolená 
správna rada, ktorá klub 
riadi. Za posledné tri roky 

sa nám podarilo celý areál 
zrekonštruovať a  zveľadiť 
o  niekoľko 100  000 eur, 
z  prostriedkov mimo 
rozpočtu mesta. Nie je 
pravda, ako uvádzajú 
niektorí naši spoluobčania, 
že len žiadame zmeny 
rozpočtu mesta o desaťtisíce 
eur na činnosť FK a to hlavne 
na úkor zimného štadióna. 
Bol by som rád, keby viac 
obč a nov z veľaďova lo 
mestský majetok zo 
sponzorských a  dotačných 
finančných prostriedkov 
ako vedenie FK Spartak.  
Pre tých, čo to ešte nevedia 
a  stále poukazujú, že pre 
FK Spartak sú peniaze a  na 
zimný štadión nie, uvádzam, 
že umelá trávnatá plocha 
s  umelým osvetlením bola 
realizovaná z  nasledujúcich 

prost r ied kov :  su mou 
100 000 eur prispel dotáciou 
úrad vlády SR, 100 000 eur 
bola dotácia zo SFZ, 100 000  
eur poskytlo mesto a 300 000 
eur bolo preinvestovaných 
sponzorsky. Celková suma je 
asi 600 000 eur. Malá umelá 
tráva s  osvetlením bola 
zhotovená za  30 000 eur zo 
sponzorských príspevkov. 
Vybudovanie práčovne so 
zariadením, zhotovenie 
závlahového automatického 
systému hlavnej hracej 
plochy a  na činnosť FK 
v celkovej hodnote 45 000  eur 
od � riem Maya a  Eurokim 
z Bratislavy. Tieto dve � rmy 
každoročne prispievajú  na 
medzinárodný futbalový 
halov ý turnaj žiakov 
čiastkou 3 000 eur. 
Z  dotácie úradu vlády SR 

sme zrekonštruovali hlavnú 
tribúnu – zateplenie, výmena 
okien, dverí, zariadenia kabín 
a  vytvorenie spoločenskej 
miestnosti v hodnote 60 000 
eur. Výstavba nových 
sociálnych zariadení, oprava 
spŕch a  výstavba ohrady od 
zimného štadióna z rozpočtu 
mesta. Tieto f inančné 
prostriedky boli vybavené 
na základe našich dobrých 
vzťahov na úrade vlády, SFZ, 
či sponzorov, a  verte mi, 
že nikto za nami neprišiel 
s ponukou � nancií. 

Takýmto spôsobom 
a  nie rečami, vypisovaním 
a očierňovaním je potrebné 
riešiť aj zimný štadión. 
Ak nie sú pre tento druh 
športu zapálení ľudia, ako 
my pre futbal, je potrebné 
túto situáciu riešiť, bohužiaľ, 

z  mestského rozpočtu. 
Osobne sa podieľam na 
sponzorovaní celého pitného 
režimu vo FK Spartak, 
nakoľko � rma QUART, s.r.o.,  
ktorej som spolumajiteľom, 
za 25 rokov dodala pitný 
režim v hodnote 30 000 eur. 
Tu sa chcem spýtať kritikov 
a spochybňovačov nášho 
hospodárenia, ako sa oni 
podieľajú na financovaní 
športu a  iných aktivít 
v  meste? Ročný rozpočet 
FK Spartak činí asi 150 000 
eur. Z  mestského rozpočtu 
žiadame pokr y ť 2/3 
rozpočtu, čo činí asi 100 000 
eur. Jednu tretinu rozpočtu 
zabezpečujeme sponzorsky. 
V  rozpočte FK sú zahrnuté 
nák lady na dopravu 
všetkých 8 mužstiev, ktoré 
pôsobia v rôznych súťažiach 

ZsFZ. Ďalej sú tam poplatky 
na ZsFZ za rozhodcov, 
energie, platy trénerov, 
hospodárov, údržba hracích 
plôch a areálu, nákup dresov, 
lôpt a pomôcok. Každoročne 
sú finančné prostriedky 
z  mestského rozpočtu 
kontrolované hlavným 
kontrolórom mesta. 

C h c e m  v š a k 
podotknúť, že ani my nie 
sme nenahraditeľní a radi 
privítame  konštruktívne 
návrhy, alebo ak to budú 
vedieť v  takomto rozsahu 
robiť lepšie, nech sa páči...       

Všetkým občanom 
prajem príjemné prežitie 
vianočných sviatkov a veľa 
úspechov a zdravia v novom 
roku 2018.

 Dušan Jankovič, 
 poslanec MsZ

Zuzana Bachová, vedúca Dancanda

V popredí Rudolfa Novotná...  Celé osemhodinové 
rokovanie bežalo na internete v priamom prenose, záznam 
si môžete pozrieť na youtube.com.
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Ako slávia Vianoce úspešné Bánovčanky?

Rudolfa Novotná
poslankyňa TSK a MsZ získala najvyššie 

vyznamenanie ministerstva školstva
1. Rok 2017 bilan-

cujem akosi prísnejšie, 
pretože pre mňa bol ozaj 
výnimočným. Priniesol 
veľa otázok, zmien, veľa 
nov ých povinností, 
no  aj radostí, stretnutí 
s  milými pozitívnymi 
ľuďmi, a tiež rozhodnutie 

ísť kandidovať za poslankyňu do VÚC 
Trenčín. Skrátka, bol pre mňa rokom plným 
aktivít, práce. Našťastie mi pri nej pomáhali 
manžel, rodina, priatelia, kolegovia, študenti, 
občania môjho volebného obvodu, nášho 
mesta a  prímestských častí, povzbudivými 
slovami i  konštruktívnou kritikou. Punc 
výnimočnosti tohto roka vnímam aj 
vďaka získaniu najvyššieho rezortného 
vyznamenania - Veľkej medaily sv. Gorazda, 
z  rúk ministra školstva v Bratislave, ktoré  
som prijala s  radosťou i pokorou. Veď 
každého človeka, ktorý vykonáva svoju 
profesiu poctivo a  s  láskou, poteší, keď ho 
posunú do úzkeho okruhu ocenených.

2. Vianoce sú sviatkami pokoja 
a  radosti. Odjakživa boli a  zostali dodnes. 
Toto jedinečné posolstvo pokoja ľudí dobrej 
vôle a tajomnú atmosféru vianočných dní si 
nesiem nepretržite z môjho detstva dodnes. 
Pretože práve moja mamička a  babka ma 
naučili variť a piecť tradičné vianočné dob-
roty, na ktorých si pochutnáva moja rodinka, 
pripravovať sviatočný stôl, spievať koledy, 
otecko zasa zdobiť stromček či pripraviť kapra 
(tejto úlohy sa  dlhodobo vynikajúco zhos-

ťuje môj manžel Jindro). Hlboko prežívam 
pohodu, lásku a radosť z narodenia Spasiteľa, 
ktorú cítim v  prítomnosti najbližších, na 
ktorých mi veľmi záleží. A sú tiež o tom, že si 
venujeme darček od srdca... Chcem aj touto 
cestou popriať všetkým našim občanom 
pokojné, láskyplné a požehnané vianočné 
sviatky, aby mali srdiečka vždy otvorené aj 
pre druhých, pretože každý z  nás sa môže 
stať anjelom, pastierom či mudrcom  a  aj 
takto môže poslúžiť, povzbudiť a obdarovať  
ľudí, ktorí to reálne  potrebujú.

Jozefína Sokolíková
predsedníčka Okresnej organizácie JDS 
a držiteľka najvyššieho vyznamenania 

Ústredia JDS
1.  Relat ív ne v 

dobrom zdraví som sa 
dožila sedemdesiatky, 
ktorú som patrične oslá-
vila v kruhu svojej super-
rodiny, v kruhu svojich 
priateľov, známych a v 
kruhu svojich dôchodcov. 
Vytiahla som ich na Ples 

seniorov do Trenčína, na Krajskú prehliadku 
v prednese prózy a poézie seniorov JDS do 
Trenčína, na spoločný relaxačno - liečebný 
pobyt do Piešťan, na akciu Sami sebe, 
ktorú úspešne pripravila ZO JDS Dvorec v 
spolupráci so starostkou, na Športové hry 
seniorov do Novej Dubnice, na spevácku 
prehliadku seniorov do Novák, na výsta-
visko Expo Center Trenčín na výstavu Hurá 
do záhrady a  na celoslovenskú prehliadku 
ručných prác seniorov Zlaté ruky a ešte veľa 
menších či väčších akcií, ktoré organizovali 
okolité základné organizácie a obce. Všade   

naši seniori prezentovali svoju šikovnosť, 
zručnosť, fantáziu a aktivitu. Zúčastnila som 
sa aj Dňa otvorených dverí na TSK, kde som 
si prevzala ďakovný list od župana Jaroslava 
Bašku. Za pätnásť rokov práce s dôchodcami  
som získala vyznamenanie prvého stupňa 
od predsedu Ústredia JDS. Svoju prácu 
so seniormi však nerobím preto, aby som 
dostala nejaké vyznamenanie, ale preto, že 
ma to baví - som medzi ľuďmi, mám z toho 
radosť a som spokojná a teraz ešte aj šťastná. 

2. A ako trávime Vianoce? Spolu s 
deťmi, keď sa všetci zídeme je nás dvadsať, 
skrátka plný dom. Všade sú deti, už teraz 
väčšie a veľké, ale stále sú to deti. A nechý-
bajú, samozrejme, ani darčeky, veľa malých 
i väčších, každý si pod stromčekom niečo 
nájde, z čoho majú radosť. A ja mám radosť 
zo všetkých... 

Zuzana Varhaníková
pedagogička ZUŠ, držiteľka ceny 

Šťastena od OZ Leca
1. Rok mi priniesol 

veľa radosti, šťastia v 
rodine. Šťastlivo sa celá 
naša rodina rozrastá o 
nových drobcov, ktorí 
pripravujú pre všetkých 
nás nezabudnuteľné 
okamihy, kedy si uve-

domujeme, aké je dôležité, aby sme sa v 
rodine stretali, boli si vzájomne oporou. 
Šťastím bolo i to, že moja mamina úspešne 
bojovala a bojuje so zhubným ochorením 
a znovu nachádza chuť do života. Bol to 
i rok rozhodnutí a zmien. I tie patria k 
životu. Posúvajú človeka ďalej. Sme tu 
stále, aby sme sa učili. A každý deň, aby 
nám priniesol niečo nové, čo nás poteší. 
Byť stále ako zvedavé dieťa, spoznávať 
nové a nové veci a radovať sa s drobností. 
Dokázať odovzdať kus seba niekomu 
inému, myslieť na iných nielen na seba, 
vedieť počúvať a pomáhať, ak to niekto v 
mojej blízkosti potrebuje. A hlavne, keď 
je to niekto blízky. V tom bol minulý 
rok výnimočný. Viem, že som nespome-
nula moje deti v ZUŠ- ke, na ktoré som 
nesmierne hrdá a spoločne sme vytvorili 
úspešne predstavenia, ocenené prednesy 
na celoslovenskej i medzinárodnej úrovni i 
charitatívne projekty s Leaf Award - Usmej 
sa (pomoc detskej onkológii v Bratislave), 
Deti z planéty DS (pohybové aktivity pre 
deti z Bánoviec i okolia s Dawnovym 

syndrómom), Srdiečko (pomoc detskému 
oddeleniu v NsP v Bánovciach, vytvo-
renie detského hracieho priestoru a jeho 
vybavenie), projekt Chlpatá labka (pomoc 
zvieratám v útulku v Partizánskom i 
Topoľčanoch, budovanie útulku zvierat 
v Bánovciach) a projekt Kračúň (festival 
mladých pre mladých v oblasti umenia). 
Všetkým ďakujem za dôveru a spoločné 
tvorenie, ktoré má zmysel.

2. Vianoce sú pre mňa i pre moju 
rodinu, tým najdôležitejším sviatkom. 
Vždy sú prepojené s tradíciami, ktoré 
sme prebrali od našich rodičov, starých 
rodičov a snažíme sa ich stále dodržiavať 
a odovzdávať ďalším generáciám. Vianoce 
vždy patria rodine. Tešíme sa, že budeme 
spoločne všetci a zavládne radosť a pohoda 
pri vianočnom stromčeku. Pre nás nie 
sú dôležité darčeky, tým najcennejším 
darčekom je, že sme spolu, poslúcha nás 
zdravie a vieme sa spoločne zasmiať a 
radovať sa. To želám i všetkým čitateľom 
Bánovských novín: 

Teplo a vôňu domova, láskavé slová, 
spoločné spomienky, neha a pochopenie, 
to sú tie Vianoce pokoja a radosti. Šťastné 
a požehnané vianočné sviatky všetkým 
ľudom dobrej vôle.

Kristína Néč Lapinová
úspešná športovkyňa 

a účastníčka majstrovstiev Európy
1. Športovo bol pre mňa uplynulý rok 

veľmi vydrený a  výnimočný určite rôznoro-
dosťou. Absolvovať Majstrovstvá Európy v 
zimnom triatlone, kros duatlone, dlhom duat-
lone, dlhom triatlone a navyše ešte aj v atletike 
v cezpoľnom behu - bolo naozaj náročné ale aj 
motivujúce. Som veľmi vďačná, že zdravotne 

to všetko zatiaľ 
zvládam.

2. Pre nás sú 
Vianoce každoročne 
dlhá príprava spojená 
hlavne s  pečením 
koláčikov, čo veľmi 
baví nášho synčeka. 
Aby sme si zachovali 
pokoj a  radosť, 
začíname s prípravou 
radšej skôr a  potom 
si tieto najkrajšie 
sviatky v  roku uží-
vame dlhšie. 

 (ab)

O pár dní aj my budeme hodnotiť plusy a mínusy tohto 
roka. Niekto to robí na Vianoce, iný na prahu Nového 

roka. A tak sme sa pýtali tých Bánovčaniek, pre ktorých je 
a bude rok 2017 nezabudnuteľným. Niečo dosiahli, získali 
ocenenie, podaril sa im projekt... Preto sa aj v priebehu roka 
dostali na stránky našich novín. Pár dní pred najkrajšími 
sviatkami roka sme sa ich pýtali nielen na ich úspech, ale 
aj na to, ako oni trávia vianočné sviatky... Čím bol pre vás 
uplynulý rok výnimočný? A sú aj pre vás Vianoce sviatkami 
pokoja a radosti?

  Srdečne gratulujeme Alžbete Schickovej

Nedávno oslávila krásne okrúhle narodeniny pani Alžbeta Schicková, ktorá je silnou a milou osobnosťou nielen pre 
mesto Bánovce nad Bebravou, ale aj v iných častiach sveta. Mnohí ju poznáme najmä ako pamätníčku na holokaust. 
Prežila pobyt až v troch koncentračných táboroch. Napriek týmto hrozným veciam je dodnes veľmi aktívna a dokáže 
rozdávať radosť, aj životnú múdrosť celému okoliu. Pri tejto príležitosti jej zagratuloval osobne aj primátor a viacerí 
pozvaní čestní hostia. Pripájame sa ku gratuláciám a prajeme pani Schickovej hojnosť dobra v každom dni.
 Tlačová správa mesta

Dobrá novina 2017
Bánovskí koledníci budú vinšovať 
26. decembra pre rozvojové 
projekty v Etiópii

V rámci koledníckej 
akcie Dobrá novina deti 
a mládež počas vianočného 
obdobia koledami a vinšami 
ohlasujú radostnú zvesť 
o  narodení Krista v rodi-
nách svojich miest a  obcí, 
vrátane Bánoviec nad 
Bebravou, kde budú chodiť 
koledníci 26. decembra. 
Súčasne zbierajú  � nančné 
dary, ktorými Dobrá 
novina podporuje rozvojové 
projekty  v  Afrike, tento 

rok konkrétne v Etiópii. 
Súčasťou Dobrej noviny je 
aj rozvojové vzdelávanie 
a výchova k solidarite.  

Dobrú novinu môžeme 
podporiť modlitbou, kole-
dovaním alebo prijatím 
koledníkov, ale aj darom 
na účet SK771100000 
0002940457894 alebo dar-
covskou SMS v tvare DMS 
DOBRANOVINA na číslo 
877. Viac na www.dobrano-
vina.sk.  (r)
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Evanjelické služby Božie Liturgické slávenia katolíkov
 24. december – Štedrý 
deň: 9.00 –  služby Božie 
v  Bánovciach, 10.30 – 
služby Božie v  Horných 
Ozorovciach, 15.30 – šted-
rovečerné služby Božie 
v Bánovciach, 17.00 – šted-
rovečerné služby Božie 
v Horných Ozorovciach

 25. december – 1. 
sviatok vianočný: 9.00 
–  služby Božie v Horných 

Ozorovciach, 10.30 –  
služby Božie v Bánovciach

 26. december – 2. 
sviatok vianočný: 8.00 
–  Večera Pánova v  Hor-
ných Ozorovciach, 9.00 
–  služby Božie v Horných 
Ozorovciach,  10.30 
–  služby Božie v  Bánov-
ciach, 11.30 –  Večera 
Pánova v Bánovciach nad 
Bebravou 

 31. december – Silvester: 
9.00 – služby Božie v Bánov-
ciach, 10.30 – služby Božie 
v  Horných Ozorovciach, 
15.30 – silvestrovské služby 
Božie v Bánovciach, 17.00 – 
silvestrovské služby Božie 
v Horných Ozorovciach
 1. január 2018 – Nový 
rok 2018: 9.00 – služby 
Božie v  Horných Ozorov-
ciach, 10.30 –  služby Božie 
v Bánovciach.

 24. december - IV. 
adventná nedeľa a Štedrý 
deň - doobeda liturgické 
slávenie  adventnej nedele, 
o 17.00 - večerná sv. omša 
a  o  24.00  - vo farskom 
kostole oslava Pánovho 
narodenia, o  22.00  - na 
sídlisku Dubnička 

  25. decembra – 
Slávnosť narodenia Pána: 
sv. omše podľa bežného 

nedeľného poriadku. 
Jasl ičková pobožnosť 
bude o  15.00 vo farskom 
kostole.

 26. decembra – Sviatok 
sv. Štefana: sv. omše  ako 
v  nedeľu. Nebude iba sv. 
omša o 18.00 vo farskom 
kostole. V tento deň budú 
deti a  mladí  koledovať 
v rámci projektu Dobrej 
noviny. Liturgiu sv. omše 

o 10.45 vo farskom kostole  
bude  znova obohacovať 
folklórny súbor Bukovina 
z  Kšinnej a  farský 
spevokol z Uhrovca.

 30. decembra o 15.00 
bude vo farskom kostole 
V i a n o č n ý  k o n c e r t 
fa rského spevokolu, 
farského komorného 
orchestra a Spoločenstva 
Ave.

Bohu záležalo na uzdravení ľudstva a preto prišiel v osobe Ježiša Krista

Prajem a vyprosujem nám všetkým v pokore prežívané Tajomstvo Božieho narodenia

Vašu radosť nenaplní ani preplnený stôl dobrôt, ani najčarovnejšia vianočná rozprávka

V i a n o č n ý  č a s 
nám okrem oddychu, 
špecif ickej atmosféry 
a  chutných jedál ponúka 
aj príležitosť k zamysleniu 
sa nad podstatou Vianoc 
a tou je Ježiš Kristus.     

Keď Ježiš verejne učil, 
chodili ho počúvať tisíce ľudí. Väčšina 
z nich ho vyhľadala zo zvedavosti alebo 
zo zištných dôvodov či  z politických 
ambícii. Ježiš ale neprišiel kvôli obdivu 
zástupov. Neprišiel naplniť sebecké 

túžby jednotlivcov. Jeho zámerom 
nebolo zakladať politické zoskupenia. 
Skutočný úmysel svojho príchodu zjavil 
najbližším: „Syn človeka neprišiel, aby 
sa dal obsluhovať, ale aby sám slúžil a 
dal svoj život ako výkupné za mnohých“ 
a „Duch Pánov je nado mnou, lebo ma 
pomazal zvestovať chudobným evanjelium 
a uzdravovať skrúšených srdcom. Poslal ma 
oznámiť zajatým prepustenie, slepým vrátiť 
zrak, utláčaných prepustiť“.

Z  týchto slov je zjavné, že prišiel 
pomôcť „chorému“ ľudstvu. Boli to ľudské 

sebectvo a pýcha, ktoré priniesli do sveta 
sociálne nerovnosti, závislosti, slepotu 
a  útlak. Bohu záležalo na uzdravení 
ľudstva a  preto prišiel v  osobe Ježiša 
Krista. Ponajprv vyzval všetkých ľudí, 
aby nehľadali vinníkov okolo seba, ale 
aby začali od seba a prejavili ľútosť nad 
vlastným sebectvom. Potom sa dotkol sŕdc 
jednotlivcov a skupín,  ktorí boli najviac 
zasiahnutí „chorobou“ ľudstva. Ponúkol 
svoje spoločenstvo tým, ktorí boli vytlačení 
na okraj ľudského  spoločenstva. Uzdravil 
tých, ktorí trpeli kvôli nespravodlivostiam 

a  krivdám ktoré utŕžili alebo sami 
vykonali. Podal pomocnú ruku tým, 
ktorým závislosť zničila životy aj rodiny. 
Mnohým otvoril oči, aby videli, ako sa dá 
žiť iný, hodnotnejší a zmysluplnejší život. 
Ježiš sa chce dotknúť aj Tvojho srdca! 
Dovolíš mu to?  

Drahí priatelia, je mojou túžbou a 
modlitbou, aby ste počas sviatkov mali 
dostatok času a  pokoja na zváženie tejto 
Kristovej ponuky.  

 Rastislav Vimpeľ, 
 pastor apoštolskej cirkvi 

Stalo sa to úplne 
znenazdania. Najskôr 
ktosi priniesol stromček. 
Navešal naň všelijaké 
ozdoby a  zapálil sviečky. 
Tu sa začala „stromčeková 
tradícia“, bez ktorej si snáď 
už ani nevieme Vianoce 

predstaviť. Keď sa narodil Pán Ježiš, nebolo 
to tak. Niekto ďalší poznášal darčeky 
a dbal na to, že ich musí byť veľa. Dnes ich 
je častokrát toľko, že sa už nezmestia ani 
pod stromček. Keď sa narodil Pán Ježiš, 
nebolo to tak. Takto sa zrazu z predvianoč-
ného času, z adventu, ktorý má byť časom 
očakávania na príchod Pána Ježiša, stala 
niekoľkotýždňová naháňačka po uliciach 

a  obchodoch. Kto nezavíta na vianočné 
trhy, akoby ani nežil. Aké je to smutné, že 
rok, čo rok na vianočnú nákupnú horúčku 
ochorie skoro celý kresťanský národ, za 
aký sa naše Slovensko považuje. Dá sa tejto 
chorobe predísť? Nemám nič proti via-
nočnej výzdobe, aj my ju doma máme, ale 
všetko je to iba o povrchu, o obale. Vo Vašej 
izbe môže stáť nádherná, živá normandská 
jedľa, vyzdobená podľa najnovšieho trendu, 
ale tá vás neurobí šťastných. Môžete mať 
pod stromčekom veľa drahých darov, ale 
ani tie nespôsobia trvalé uspokojenie. Vašu 
radosť nenaplní ani preplnený stôl dobrôt, 
ani najčarovnejšia vianočná rozprávka. 
Pointa Vianoc je v obsahu. Boží nepriateľ sa 
nám snaží Vianoce ukradnúť. Nedovoľme 

mu to! Urobme centrom týchto sviatkov 
Toho, komu naozaj patria, a  Ním je Pán 
Ježiš Kristus. On je Kráľ Vianoc, ktorý 
prišiel preto, aby hľadal a spasil tých, ktorí 
by inak zahynuli. Medzi nich patrím ja aj 
ty. Pán Ježiš Kristus prišiel darovať lásku, 
pokoj, radosť a  veľa iných darov, ktoré 
tento svet nemôže dať. O tom sú Vianoce. 
Narodený Kráľ sa chce stať súčasťou života 
každého z nás. 

Milí čitatelia, želám Vám, aby ste svoj 
pohľad sústredili na Božieho Syna, Pána 
Ježiša. Želám Vám, aby ste v Jeho láske pre-
žili celé sviatky a  tiež aj vstup do Nového 
roku 2018. 

  Ivo Madzin, 
 evanjelický farár

SYNAGÓGA - evanjelický kostol
1. etapa odvodnenie kostola 
MK-2995/2017/1.1
Jesenského 71, Bánovce nad Bebravou
"Realizované s � nančnou podporou 
Ministerstva kultúry Slovenskej 
republiky".

 „Ten, kto chce dnes vojsť do Baziliky Narodenia Pána 
v  Betleheme, zistí, že vstupná brána, ktorá bola svojho 
času vysoká päť a pol metra a cez ktorú do budovy vstupo-
vali cisári a kalifovia, bola zo značnej časti zamurovaná. 
Zostal po nej len nízky jeden a pol metrový otvor. Úmyslom 
pravdepodobne bolo čo najlepšie chrániť baziliku proti 
eventuálnym útokom, no predovšetkým sa chcelo zame-
dziť tomu, aby sa dalo do Božieho domu vstupovať na 

koni. Kto túži vojsť na miesto Ježišovho narodenia, musí sa skloniť.“
Aj tieto slová vyslovil emeritný pápež Benedikt XVI. počas slávenia 

liturgie sv. noci pred siedmimi rokmi a  dodal: „Zdá sa mi, že v  tejto 
skutočnosti sa nám ukazuje aj hlbšia pravda, a bolo by dobré, aby sa nás 
v  túto noc dotkla: pokiaľ chceme stretnúť Boha, ktorý prišiel ako Dieťa, 
tak musíme zostúpiť z koňa našej „osvietenej mysle“. Musíme zložiť svoje 
falošné istoty, našu intelektuálnu pýchu, ktorá nám zabraňuje vnímať 
Božiu blízkosť.“

Prajem a vyprosujem nám všetkým v pokore  prežívané Tajomstvo 
Božieho narodenia!

 Stanislav Garaj, farár rímskokatolíckej cirkvi

Duchovné príhovory farárov k vianočným sviatkom
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Pätnásty ročník festivalu umenia, divadla, hudby a tanca v ZUŠ D. Kardoša 

Zažitý a precítený Kračúň

K a ž d é  p o d u j a t i e 
takýchto rozmerov musí 
mať svojho anjela, okolo 
ktorého sú zhromaždení 
ľudia, ktorým ide o spoločnú 
vec. Takýmto anjelom 
je Zuzka Varhaníková, 
ktorá s  pomocou vedenia 
a  pedagógov ZUŠ dokáže 
z á z r a k y.  Dok á ž e  na 
festival pohľadať a  pozvať 
výnimočných účinkujúcich.

 Od desiatej hodine ožila 
ZUŠ tvorivými dielňami. 
Osobne som do niektorých 
nazrela. Na dvere som ako 
prvej zaklopala Klubovníčke 
Janke Ondruškovej. Prijala 
ma s úsmevom a vysvetlila 
mi, že Klubovníčka je 
posilňovňa pre telo, myseľ, 
srdce a  dušičku - nielen 
detskú, ale aj dospelácku. 
Podporuje prirodzenú túžbu 
po poznaní a tá je v každom 
z nás.

 Potom som otvorila 
dvere do tvorivej dielne 
s  pre mňa neznámym 
názvom Post bellum. Teraz 
už viem, že je to nezisková 
organizácia, ktorá od roku 
2001 vyhľadáva a  nahráva 
spomienky pamätníkov 
kľúčových momentov 20. 
storočia. A  práve tieto 
momenty, na ktoré už mladá 
generácia zabúda, im jej 
chce pripomenúť. Ako mi 
povedala lektorka Dagmar 
Kúdelová  Kopč a nsk á , 
organizujú zážitkovo - 
pedagogické workshopy 
a  diskusie pre základné, 
stredné a  vysoké školy, 
ktoré účastníkom umožnia 
zažiť niektoré „dilemy“ 20. 
storočia na vlastnej koži.

 A práve tu som stretla 
žiakov z  osemročného 
gymnázia Janka Jesenského 
- Janku Repovú a Filipa 
Milatu. Nikolka Ružičová 
je zo ZŠ Komenského. 
Napríklad - Janka Repová si 
dala ostrihať svoje dlhé vlasy 
a peniaze, ktoré za ne získala, 
venovala detskej onkológii 

v Bratislave. Povedali mi aj 
o  Eliške Jurčíkovej, ktorá 
tiež organizuje zbierky pre 
onkológiu. A tak som sa ju 
vybrala hľadať. Našla som 
ju v pohybovom workshope 
a  počas nášho rozhovoru 
som sa dozvedela, že rôznymi 
zbierkami získala peniaze 
na zakúpenie 8 ionizátorov 
pre onkologické oddelenie. 
Chodila tam vystupovať, 
a práve toto poznanie reality 
ju naštartovalo konať tak, 
ako koná. Má len šestnásť 
rokov. Bolo pre mňa 
výnimočné rozprávať sa 
s týmito, ešte vlastne deťmi, 
ktoré vnímajú svet okolo 
seba inak, ako mnohí  ich 
rovesníci. Sú príkladom aj 
pre nás - dospelých.

 Potom som oslovila 
lektora - mladého umelca, 
Pavla Seriša z  Trenčína. 
Prišiel na pozvanie Evky 
Lavríkovej. Je absolventom 
JAMU v  Brne. Vyštudoval 
pohybové herectvo a venuje 
sa absurdnému pohybovému 
divadlu a  divadlu jedného 
herca. V rámci festivalového 
programu predstavil svoje 
úspešné predstavenie ZO 
ZOO a zožal veľký úspech.

Ale to už predbieham. 
Tvorivých dielní bolo viac. 
Filmová - s lektorom Petrom 
G ä r t ne rom .  Ta ne č nú  
viedla Zuzka Bachová a  jej 
Da nca ndo. Divadelná , 
so Silvestrom Lavríkom, 
zameraná na dramatizáciu, 
réžiu a  javiskovú reč - 
inšpirovanú l iterárnym 
dielom a  životopisným 
predstavením venovaným 
Bož ene  S la nč í kovej 
Timrave. Ešte tu bolo 
Ihr i sko  pod vedením 
Mareka Mikuša a  Knižný 
klub Evky Lavríkovej pre 
tých, čo milujú knihy. 

Popoludní  slávnostne 
otvorila tohtoročný jubilejný  
15-ty Kračúň  Zuzana 
Janáčová, riaditeľka MsKS. 
Pridal sa k  nej aj  Silvester 

Lav r í k,  r iad iteľ  ZUŠ. 
Privítal všetkých ako hrdý  
hostiteľ. Poprial nám veľa 
umeleckých zážitkov a  tie 
sa naozaj dostavili veľmi 
rýchlo. Hneď, ako nastúpili 
detičky z Archy a zaspievali 
Kukulienku. Predstavil sa aj 
krúžok Detí z planéty DS.

 S prvým divadelným 
predstavením v  programe 
prišlo Divadlo z  Pasáže 
z  Banskej Bystrice. Toto 
divadlo je komunitné a 
ako jediné svojho druhu na 
Slovensku pracuje s  ľuďmi 
s  mentálnym postihnutím. 
Ako mi povedala Eva 
Oburčáková, r iaditeľ ka 
Divadla z Pasáže, v dennom 
centre a  v  chránenom 
bývaní dnes pracuje 9 ľudí 
a  14 hercov. Pod citlivým 
a odborný m vedením 
režiséra Šimona Spišáka 
pripravili inscenáciu Malý 

Princ. Exupéryho dielo je 
rozprávka pre dospelých 
a  filozofický traktát pre 
deti. Dospelých nabáda, 
aby sa učili od detí a deťom 
ukazuje, že nie všetko, čo 
dospelí vravia, či robia, 
musí byť vždy správne. 
Ma lý Pr inc je ma lý, 
a  nenarastie na veľkého. A 
aj herci, stojaci na javisku, 
zostanú navždy deťmi. Ich 
myšlienky a konanie navždy 
v sebe ponesie detskú čistotu 
a  rozprávkovú naivitu. 
Inscenácia, ktorá vás musí 
chytiť za srdce myšlienkou, 
ale aj hereckým obsadením.

 Potom nasledovalo 
už spomínané ZO ZOO 
Pavla Seriša a neskôr sa už 
divadelnou obývačkou niesli 
veselé tóny Kramařských 
písní rodiny Nemravovcov 
z  Uherského Hradišťa. 
Počas vystúpenia odovzdali 
cenu Jasmínke Jakalovej, 
ktorá sa v  Uherskom 
Hradišti zúčastnila súťaže 
v  prednese. Jasmínka 
nám potom aj zaspievala. 
So skupinou 11:33, ktorú 
za loži la na Gymnáziu 
v  Novej Dubnici, prispeli 
k príjemnej atmosfére tohto 
výnimočného popoludnia. 
Potom nás všetkých čakalo 
silné zamyslenie a silný 
zážitok.

Predstavte si ostrov, na 
ktorý unikne skupina detí 
pred násilím, ktoré vidia 
v  televízií, na internete, 
v  počítačových hrách. Na 

ostrove, ktorý si vytvoria, 
sa môžu hrať a byť slobodní. 
Bez pravidiel a  príkazov. 
No zisťujú, že niet kam 
ujsť pred sebou samým - 
v  každom z  nás sa skrýva 
kúsok zla. Veľmi realisticky 
spracovaný pohľad na tenkú 
hranicu medzi dobrom 
a zlom.

Predstavenie Ostrov  
získalo prvé miesto na 
celoslovenskej prehliadke 
d e t s k e j  d r a m a t i c k e j 
tvorivosti Zlatá priadka 
2017 a  stalo sa najlepšou 
d e t s k o u  i n s c e n á c i o u 
divadelnej sezóny 2016/2017. 

K  zamysleniu nás primäl 
divadelný súbor MoDRé 
TraKy z Vrábel. Po ťažkom 
predstavení nám ponúklo 
rozveselenie  tanečné štúdio 
Dancando. Malí aj väčší 
(starší aj  mladší) tanečníci 
nám predviedli  malý prierez  
tvorby - od spoločenských 
tancov až po hip- hop.

V   d i v a d e l n e j 
obý vačke rozvoniava l i 
dobroty z  divadelného 
bufetu, ktorý mal pod 
palcom Marek Matušinec 
s  manželkou Kristínkou. 
Do tejto príjemnej  vône, 
pr íjemne znel i  jemne 
nemravné melódie rodiny 
Nemravovcov.

O   d e v ä t n á s t e j 
hodine sa na dosky, ktoré 
znamenajú svet, postavili 
herci z  domáceho divadla 
Kalorik a  Eldorado so 
svojou inscenáciou To 
je on. Skutočné príbehy 
ľudí a  židovská otázka - 
transporty plné židovských 
dievčat... a zimomriavky. 
Mala som ich na premiére 
v marci... a aj teraz. 

Večer sa už niesol 
v znamení hudby. Javiskové 
uvedenie muzikálu Kabaret 
so živ ý m orchestrom 
zaplnil sálu. Keďže divadlo 
by nemalo len zabávať, 
a le aj poukazovať na 
nespravodlivosť a  zaujať 
jasný postoj vo chvíli, keď 
sú ohrozené zák ladné 
pravidlá spoločnosti - hoci 
veselo ladený Kabaret 
sa predsa len jemne 
dotkol nástupu fašizmu 
a  poklesu spoločenskej 
morálky. Kabaret prinieslo 
Konzervatórium Dezidera 
Kardoša z  Topoľčian. 
Vyslúžili si neutíchajúci 
potlesk. Potlesk povznáša 
a utvrdzuje v  tom, že dielo 
zaujalo a potešilo.

 Medzitým sa už 
v  sále pripravovala kapela 
Big band , ktorú tvoria 
ped a gógov ia  a   ž iac i 

ZUŠ. Neprehliadnuteľní 
spevácki sólist i Eliška 
Jurčíková a  Miško Hrčka 
s i  z í sk a l i  publ i k u m 
nielen svojím spevom, 
a le aj spontánnosťou. 
Roz t a nc ov a l i  s voj ic h 
kamarátov a veru,  skoro aj 
mňa. 

Veľmi som sa tešila na 
vystúpenie Filipa Fereje 
a  jeho sesternice Kristíny 
Niko. Filip je spolužiak 
a  kamarát môjho syna 
a  preto viem o  ňom viac. 
Viem o  jeho metalistickej 
vášni...   Viem aj o  jeho 
rozhľade a  prehľade, čo sa 
tohto žánru týka...  Viem, 
ako má rád hudbu ako 
takú. Zahrali najväčšie 
„pecky“ skupiny Metallica 
a  potvrdili, že ani heavy 
metal sa nemusí báť o svoju 
budúcnosť.

To už bola vlastne 
noc, keď sme si príjemne 
unavení a plní umeleckých 
zážitkov sadli do divadelnej 
obývačky a  podupkávali 
si pri rytmoch skupiny 
Jumping jack f lash so 
spevá kom Radovanom 
H a n k o m ,  r o d á k o m 
z Bánoviec nad Bebravou.

Bola takmer jedna 
hodina v  noci, keď som 
sa lúči la so Zuzkou 
Varhaníkovou a  ďakovala 
som jej za neskutočný 
zážitok. Nielen jej, ale 
všetkým, čo sa podieľali na 
organizácii tohto festivalu, 
patrí veľké poďakovanie. Vo 
mne toto celé bude doznievať 
ešte zopár dní. Možno som 
pod tlakom všetkých tých 
emócií nedokázala položiť 
na papier všetko, čo som 
naozaj chcela. Všetko sa 
na papier ani položiť nedá. 
Treba to jednoducho zažiť 
a precítiť. Tí, ktorí ste tam 
boli (a bolo vás veľa), viete, 
o čom píšem. A tí, ktorí ste 
tam neboli, určite príďte na 
budúci rok.

 Text: Zuzana Bridová

Kračúň bol slovanský sviatok 
zimného slnovratu. S príchodom 

kresťanstva bol nahradený Vianocami. 
Všetky uvedené názvy znamenali 
u Slovanov pôvodne aj samotný 
slnovrat... toľko z internetu.  Ten 
náš bánovský Kračúň je trochu 
iný a uskutočnil sa 9. decembra 
v ZUŠ Dezidera Kardoša. Je to 
multižánrový festival umenia, divadla, 
hudby a tanca... Festival úžasných, 
talentovaných ľudí a príjemnej 
atmosféry. Kračúň organizujú MsKS 
a ZUŠ s finančnou podporou mesta 
Bánovce nad Bebravou. 
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Chcela som vám 
napísať, ako rada pre  vás 
píšem.  Ako ma teší, keď 
sa dozviem, že vás môj 
článok prinútil usmiať... 
zamyslieť sa. Ale potom 
som si povedala, že vám 
napíšem len jedno veľké 

ĎAKUJEM. Vážim si vašu 
priazeň... a prijímam ju s 
pokorou. 

Prajem vám všetkým 
krásne Vianoce  a pokojom 
a vnútornou pohodou 
naplnený rok 2018.

 (zb)

Mestská knižnica Ľ. 
Štúra Bánovce nad Bebravou 
oznamuje svojim použí-
vateľom, že bude znovu 
uvedená do prevádzky od 
2. januára 2018. Otváracie 

hodiny počas pracovných 
dni od 9.00 do 17.00 h, 
v sobotu od 8.00 do 12.00 h. 
Ďakujeme za trpezlivosť Tel. 
kontakt 038/7602767, e-mail: 
kniznica@kulturabn.sk 

V Informačnom centre 
na Námestí Ľ. Štúra ponú-
kame stolové kalendáre 
na rok 2018 s  jedinečnými 
fotogra� ami členov bánov-
ského Fotoklubu Rokoš., 

ktorý svojimi aktivitami 
reprezentuje mesto. Infor-
mačné centrum je otvorené 
v  pondelok až v  piatok 
v  čase od 8.00 do 16.00 h. 
 (MsKS)

Nemám čas, povedala mi moja dcéra,
povedala to dnes, tak isto aj včera.
Nemám čas, povedal mi môj syn, 
kedy ho bude mať, to vie len Boží syn.
Máte všetci autá, môžete sem zájsť, 
Ale my ten čas nemôžeme nájsť.
Máme veľa práce, veľa povinností,
keď je chvíľka voľná, pozveme si hostí.
Ty si predsa sama, tak príď Ty k nám,
Že máš biedne zdravie? Nohy starý krám?
Máte všetci telefóny, čakám na váš hlas,
Mamka naša drahá, akože sa máš? 
Darmo čakám, darmo dúfam, že sa ozve cit...
Čo sa s vami, deti, stalo, neviem pochopiť.
Darovala som vám život, dala lásky veľa,
Prosila o požehnanie nášho Stvoriteľa.
Čo je bolestnejšie pre nás, staré mamy?
Máme svoje deti a predsa sme samy...

Dnes píše Zuza.nka

Mestská knižnica bude 
otvorená od 2. januára 2018

Kalendáre na rok 2018 
Fotoklubu Rokoš 

E. Dubeková: Nemám čas

„...aj napriek Tvojim 
vráskam, hreje Ťa naša 
láska. Prajeme Ti milý 
starký, starká, nech ťa sila 
neopúšťa, nech Ti stále 
slúži zdravie...“ Prvými 
gratulantmi našim jubilu-
júcim spoluobčanom  boli 
deti z  Materskej školy na 
Komenského ulici. Neboli 
to len vinše, piesne a  tan-
čeky, ale aj humorné detské 
vtipy, práve o  vzťahu 
detí a  starých rodičov, či 
o dôchodku.  Ďalšie úsmevy 
na tvári vyčaril francúzsky 
kankán v  podaní malých 
škôlkárok. 

Tradičná ceromónia 
zapisovania jubilantov 
do pamätnej knihy mesta 
a osobná gratulácia prvého 
muža mesta bola zavŕšená 
odovzdaním ma lého 
darčeka a  spoločným prí-
pitkom. Na citlivé struny 
starých a často opustených 
ľudí „zabrnkala“ aj báseň 
o  tom, ako deti na svojich 
rodičov nemajú čas, ktorú 
predniesol jeden z  jubi-
lantov Milan Ďurčo (na 
foto). Mnohí z  pozvaných 
jubilantov sa ospravedlnili 
zo zdravotných dôvodov, 
iní prišli v  sprievode svo-
jich opatrovníkov, a  naj-
staršiu občianku 97-ročnú 
A lžbetu Mok ráňov ú 
navštívil primátor osobne 
v jej byte ešte v ten deň.  

Z  dvoch stoviek jubi-
lantov spomeňme aspoň 
tých najstarších deväťde-
siatnikov, ktorí oslávili 
životné jubileum v druhom 
polroku tohto roka.  Deväť-
desiat rokov oslávili Helena 
Belobradová, Augustín 

Briešťanský, Helena Dob-
ríková, Augustín Gažovič, 
Anna Karabová, Irena 
Otrubčiaková, Alžbeta 
Schicková, Margita Zigi-
ňová, 91 rokov – Emília 
Jankov ičová ,  Štefan 
Súkeník, Katarína Žáková, 
92 rokov – Viera Filipová, 
Mária Lukáčová, Paulína 
Šelmeciová, Adriena Záhu-
menská, 93 rokov - Otília 
Hýbalová, Vincent Mozol, 
Mária Žatková, 94 rokov 
– Metod Kasala, Brigita 
Kluchová, František Kuba, 
Štefánia Mekýšová, 95 

rokov - Irena Plichtová, 97 
rokov Alžbeta Mokráňová, 
Mária Selucká. O  desať 
dní, presne 29. decembra 
oslávi 98 rokov Ľudovít 

Matejov, ktorý je zároveň 
najstarším občanom mesta 
Bánovce nad Bebravou. 
Koncom októbra tohto 
roka si z  rúk primátor 
prevzal aj ocenenie ako 
osobnosť mesta za jeho 
dlhoročnú charitatívnu 
činnosť, s ktorou neustáva 
ani v  tomto požehnanom 
veku.

Všetkým jubilantom 
zo srdca blahoželáme 
a prajeme im pokojné Via-
noce v kruhu rodiny.

 Text a foto: 
 Alena Borszéková

Stretnutie jubilujúcich Bánovčanov s primátorom

Slávnosť plná úsmevov i zamyslení 

D ecembrové stretnutie jubilantov 
v Mestskom kultúrnom 

stredisku 8. decembra otváralo milé 
slovo v podaní jednej z dlhoročných 
organizátoriek tejto akcie zo Zboru pre 
občianske záležitosti Márie Knotkovej. 
Pozvanie primátora Mariána Chovanca 
smerovalo pre vyše dvesto jubilujúcich 
Bánovčanov.  

Ľudovít Matejov pri zápise 
do pamätnej knihy

Slávnostný prípitok a v popredí 93-ročná Otília Hybalová

Kankán v podaní tanečníčok z MŠ Komenského

Primátor u 97-ročnej Alžbety 
Mokráňovej

Hlavný gratulant s 92-ročnou 
Adrienou Záhumenskou

 Spoločenská kronika

Nina Mišinová
Radovan Vizner
Tomáš Čaniga
Matúš Belkovič
Nikolas Bučko
Ester Gaidošová
Marko Krebes

Ladislav Hanko
Jaroslav Kšiňan
Oliver Letavay
Denis Hamzič
Sára Hianiková
René Kasala

Narodili sa

Marian Chovanec *1966
Terézia Jakubíková, rod. Bezáková *1928

Opustili nás
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Vianočné zamyslenie: Reklamu na vďačnosť ešte nevyrobili

Príbehy od našich čitateľov o tom, čo všetko sa môže stať počas najkrajších sviatkov roka

Hitom televíznych 
reklám tohtoročného „pred-
vianočného“ obdobia už od 
októbra je určite reklama 
známeho komunikačného 
operátora, v ktorej asi 
každého „zoberú“ nadšením 
a šťastím žiariace očká v 
tváričke malého dievčatka. 
Odhliadnuc od toho, že 
tvorcom sa mimoriadne 
podaril výber „hlavnej 
hrdinky“ nemožno pre-
hliadnuť aj celkový zámer 
tvorcov vsadiť práve na 
dieťa a detskú radosť. Oboje 

totiž k Vianociam oddávna 
neodmysliteľne patrí. Určite 
nielen symbolicky! Veď 
Vianoce sú oslavou príchodu 
Božieho syna na tento svet v 
osobe malého dieťa...

 Na Vianoce svojho 
detstva si pamätá každá 
generácia. Ale i na rozprá-
vanie o Vianociach od svojich 
rodičov, či starých rodičov. 
Dnešným deťom by znelo 
určite neuveriteľne, ak by 
ich vôbec zaujímalo... Naša, 
pomaly najstaršia generácia, 
si pamätá, ako pri rozprá-

vaní svojich rodičov i starých 
rodičov pri štedrovečernom 
stole počúvala popri tradič-
ných zvykoch aj o chudobe, 
biede a ťažkej robote na poli, 
gazdovstve, aby rodina ako 
tak prežila, v dôsledku čoho 
boli aj Vianoce časom, ktorý 
mohla stráviť vo vzájomnej 
svornosti, i keď v skrom-
nosti(!) z plodov svojej práce 
vďačná za to všetko novona-
rodenému Spasiteľovi. Zvlášť 
smutné boli ich spomienky na 
časy oboch vojen, po ktorých 
zostalo mnoho rodín navždy 

osirelých. A pod stromčekom? 
Ak vôbec nejaký bol, tak 
pod ním, či skôr na ňom 
viseli jabĺčka, či zabalené 
oriešky... Napriek tomu na 
ne spomínali ako na sviatky 
šťastia, svornosti a spolupat-
ričnosti. A oslavy príchodu 
Pána! Napriek všetkému boli 
plní vďaky za to málo, čo 
dostali nielen pod stromček. 
Spomienky našej generácie, 
ktorá má už sama vnukov, 
sem tam aj pravnukov, 
sú našťastie radostnejšie. 
Šťastný úsmev na našej det-

skej tvári dokázalo vyčariť 
všeličo pod stromčekom, od 
hračiek, knižiek, cez súčasti 
oblečenia, potrieb do školy až 
po zimné športové potreby. 
Tým, ktorí nás obdarovali, 
aj keď sami nemali v detstve 
toľko šťastia, sme mali byť 
naozaj za čo vďační. Im ale 
najväčšiu radosť urobila 
práve naša radosť, ktorú 
sami v detstve nezažili... 

Odvtedy prešiel takmer 
jeden ľudský život. My, ktorí 
sme ho doteraz prežili, vieme 
posúdiť, ako sa doba (?) zme-

nila. Preč sú časy strádania, 
úzkoprofilových tovarov... 
Samozrejmosťou je honba 
za materiálnym. Reklamy sa 
predháňajú ako v nás vzbudiť 
záujem oň. Človek nevie, čím 
sa komu zavďačí… Obligátna 
maličkosť zo srdca akoby už 
nestačila! Veď dostupné je 
tuším všetko. Hádam okrem 
vďačnosti! Žiaľ, na ňu ešte 
reklamu nevyrobili… Ani v 
prípade tej, z úvodu týchto 
riadkov…! A veru, „bodla“ 
by! 

 Vladimír Lalúch

Čakala som druhé, vytúžené 
dieťa. Termín pôrodu - 10. januára 
2003. Keď otehotniete po pätnástich 
rokoch, tak máte už viac rokov... 
a ešte aj pocit, že dieťaťu treba 
dopriať úplne všetko, ešte počas 
jeho „pobytu“ v  brušku. A  tak 
som priberala... oveľa rýchlejšie, 
ako píše odborná literatúra. Pred 
Vianocami mi už každý krok 
spôsoboval problémy... veď -  plus 
26 kg! Pri štedrej večeri, moje dieťa 
(ešte v  brušku) protestovalo proti 
neúmerným porciám kapustnice 
a  majonézového šalátu. Na 1. 
sviatok vianočný sme išli na 
návštevu k  mojim rodičom. Tam, 
v  dome, na poschodí, stál kočík 
(tiež vytúžený). A  tak som asi 
trikrát absolvovala cestu hore - 
dole po schodoch, aby som si ho 
cvične povozila po chodbe. Asi 
táto vysoko - schodová chodbová 
turistika prispela k tomu, že ráno, 
na Štefana, sa moje dieťa rozhodlo, 
že chce už vidieť svet. Bez toho, 
aby sme to plánovali, v pôrodnici 
ma vítala moja kamarátka - 
sestrička... práve mala službu. 
Môj prvý anjel. Druhý anjel sa 
objavil o  chvíľu - pán MUDr. 
Baško (mimochodom- Štefan). 
Môj syn prišiel na svet ako darček 
- pre všetkých naokolo. Ráno na 
Silvestra, som si ho už odnášala 
domov. Môj malý „plánovač“ to 
zariadil tak, aby som Štedrý večer 
strávila doma... a aby sme Silvester 
a Nový rok  už oslávili všetci spolu. 
Najkrajšie Vianoce, aké si možno 
priať! Desiateho januára sme išli 
na prvú, kratučkú prechádzku 
v novom kočíku... a bolo zjavné, že 
to mám natrénované.

 šťastná mamička

Bolo nás šesť súrodencov, 
mama bola domáca a na živobytie 
zarábal iba otec. Hovorím 
o  šesťdesiatych rokoch minulého 
storočia a  o štedrých Vianociach 
sa nám mohlo len snívať. I  keď 
viem, že naši starí rodičia to mali 

ešte horšie. V  tom čase sme si na 
kilo banánov a  kilo pomarančov 
museli vystáť niekoľkohodinovú 
radu. Aj tie sme si nie vždy mohli 
dovoliť, lebo... Domácich orechov, 
jabĺčok a  sušených sliviek bolo 
dosť, tak načo plytvať. Napriek 
chudobe sme si pod stromčekom 
vždy našli nejaké pastelky, výkresy, 
či omaľovánky. Hračky si dodnes 
nepamätám, či sme vôbec nejaké 
mali, okrem maličkých gumových 
bábik. Až raz...

V  podstate chcem písať 
o Vianociach dva roky po sebe. Ešte 
som nechodila do školy a s mojou 
mladšou sestrou sme sa na Vianoce 
strašne tešili. Okrem veľkého 
upratovania patrilo k  našim 
povinnostiam aj poriadok na 
dvore, kde sa to len hemžilo rôznou 
hydinou. O čisté maštale, kde sme 
mali prasiatko, zajace a  kozy, sa 
zas starali starší bratia. Náš otec 
bol veľký gazda a  choval okrem 
kravičiek všetko, čo sa dalo. A pred 
Vianocami musel byť každý jeden 
živý tvor obriadený. Už tri dni 
pred sviatkami mama bola nesvoja 
a  veľmi smutná. Samozrejme, že 
sme nechápali, čo sa stalo. Deň 
pred Štedrým dňom nám doviezol 
na vlečke traktor množstvo vriec 
plných krmiva pre naše zvieratká 
a  hydinu.  A  keď nastal štedrý 
deň, mama mala stále uplakané 
oči, my deti sme chodili ako po 
špičkách, možno štyria starší 
súrodenci vedeli, čo sa stalo, nám 
malým to nikto nechcel povedať. 
Až po sviatočnej večeri, pri ktorej 
sa mi ťažko preglgalo každé sústo 
pri pohľade na uplakanú mamu, 
to z  nej vyletelo: „Deti, netešte 
sa, nebudú žiadne darčeky, otec 
všetky peniaze čo zarobil, minul 
na krmivo pre hydinu... A konečne 
to bol z nej vonku, to však 
neznamenalo, že sa  jej uľavilo, 
naopak, konečne mohla plakať aj 
pred nami, malými. A tak v slzách 
sme presedeli celé Vianoce aj my 
a prísny a sebecký otec iba na nás 
hromžil, nech prestaneme...Veď, 
vraj máme čo jesť. (Všetko čo sme 
si v záhrade dopestovali a všetko, 
čo sme si vychovali na dvore.) Boli 
to pre nás naozaj veľmi, veľmi 
smutné Vianoce... 

O  rok to však už bolo ináč. 
Najstaršia sestra už chodila do 
praxe ako učnica a zarábala nejaké 

korunky. A tak nás dve malé sestry 
čakalo pod stromčekom obrovské 
prekvapenie. Obrovská chodiaca 
bábika - s  blonďavými vlasmi, 
so žmuriacimi modrými očami 
v  prenikavo modrých šatách 
s bielymi bodkami. Jedna pre dve 
takmer rovnako staré sestričky. Až 
neskôr sme sa dozvedeli, že nám 
bábiku kúpila najstaršia sestra za 
svoje celoročné úspory. Lebo mama 
opäť nemala na darčeky...

 dnes už babka

Manžel mojej kolegyne mal 
dva dni pred Vianocami � remnú, 
kolektív utužujúcu akciu. Už od 
rána varili kapustnicu v  jednom 
nemenovanom pohostinstve 
a  utužovali sa. Rozumný manžel 
hovorí svojej manželke: „Prídeš 
pre mňa cca o štrnástej aj s deťmi. 
To bude nevyvrátiteľný dôvod, že 
musím ísť domov. A zastavíme sa 
všetci spolu kúpiť kapra.“ O 14.00 
manželka naložila tešiace sa dietky 
do auta a išla pre manžela. Hneď, 
ako zastavila pred pohostinstvom, 
vedela, že prišla neskoro. Na 
kolegoch, postávajúcich vonku  
bolo vidieť, že ich kolegiálne vzťahy 
na základe utuženia budú trvať 
navždy. No a  keď zbadala svojho 
manžela, bolo jej jasné, že má 
kolektívneho ducha. Bol vianočne 
naladený, usmievavý a náchylný 
urobiť všetko pre radosť svojich 
detí. Každé odchádzalo spred 
Kauflandu s  vlastným kaprom. 
Manželka ale tejto vianočnej 
atmosfére nie a  nie podľahnúť. 

Cestou domov využila točivú 
a  húpajúcu cestnú nerovnosť na 
vyvrátiteľnú pomstu. V  správnej 
chvíli pridala, aby potom musela 
rýchlo zastaviť. Kapustnica 
a  iné dobroty takto vyšli úplne 
nazmar. Napriek  tomu, je to 
príbeh so šťastným vianočným 
koncom a s veselým silvestrovským 
pokračovaním.

 chápavá manželka 

Tak také som zažil hneď o 
rok po okupácii a v čase, keď ešte 
boli zimy, ako z obrázkov majstra 
Ladu. V polovici decembra sme sa 
po absolvovaní dva a pol mesač-
ného prijímača v Brne vrátili do 
materského útvaru, kde nás čakal 
zbytok dvojročnej vojenskej služby. 
Všetkým štyrom holubom, ktorí 
sme nastúpili do jedného prevádz-
kového oddelenia, nám bolo jasné, 
že o Vianociach doma sa nám 
môže len snívať. Zvlášť, keď „staré 
kusy“ sa vyhrážali, že majú nárok 
na opušťáky. Polovica na Vianoce, 
polovica na Silvestra. Tak aj bolo a 
my štyria sme sa dokonale mohli 
realizovať v službe vlasti naostro 
a nonstop hneď cez Vianoce. A to 
buď „sviatočnými“ dvadsaťštyri-
hodinovými strážnymi službami 
na letiskovej stojánke, alebo 
ako pomocníci dozorcu roty, či 
pomocnou službou v kuchyni. A 
k tomu permanentnou rajónovou 
pohotovosťou, ktorá k holubom 
patrila tak, ako kýbel, „koště“ a 
„hadr“. Ešteže sme mohli štedrú 
večeru absolvovať s ostatným 
vojskom v jedálni. Tá pozostávala 
z „masovej“ polievky a vysmá-
žaného „řízka s bramborovým“ 
šalátom. Po večeri každý vojak 
dostal balíček s ovocím, dokonca 
aj s exotickým! Ešte pred večerou k 
nám ale prehovoril ktosi z hlavného 
velenia útvaru a poprial nám 
„hezké svátky“. Tie aj boli. Hlavne 
pre mňa!… Po večeri si ma z izby 
vytiahol „dozorčí“, jeden zo starých 
kusov a aby skrátil „sviatočné“ 
chvíle sebe i mne, zaviedol 
ma na WC. Tam pod čiernou 
smolnou stenou, ktorá slúžila na 
vykonávanie malej potreby z ústia 
jarku vypáčil mriežku a stojac 
nado mnou mi nariadil, aby som 
vyčistil odpadový kanál. „Akurát“ 

na štedrý deň „neodtekal“! Nuž, 
nebolo mi všetko jedno, zvlášť, 
keď medzi sajrajtom, v ktorom 
som sa hrabal holými rukami 
až po lakte, sa našli aj kúsky 
polámaných žiletiek. „Úlohu“ 
som ako tak v zdraví zvládol, 
no pomyslenie, že vonku i doma 
všetci slávia Vianoce, najkrajšie 
sviatky roka a ja sa tu „zaoberám“ 
z vôle nejakého blbca bordelom 
zo smradľavého kanála, vo mne 
vyvolalo pocit hnusu, a súčasne 
odpornej bezmocnosti. Taký bol 
teda môj vianočný „darček“ od 
našich „mazákov! Ešteže som už 
podobný nikdy nedostal...

 veterán Milan

Najveselšie Vianoce sme 
prežili vtedy, keď sme boli u starej 
mamy a pri jej starej chalupe nám 
zamrzlo potrubie do novej žumpy. 
Poviete si, čo je na tom veselé? Ale 
naozaj bolo. Do rána štedrého dňa 
prituhlo poriadne a odpadová 
rúra vedúca plytko pod zemou k 
žumpe do rána zamrzla. Tých pár 
metrov po zľadovatený „uzol“ sa 
naplnilo práve pri sprchovaní pred 
štedrovečernou večerou a všetok 
obsah z vane vytiekol zo septiku 
do celej kúpeľne a len len, že nie 
do spálne s drevenou dlážkou. 
Čo teraz? Na dedine už pojazdné 
čerpadlo či nejakého potrubného 
„krtka“ večer nezoženiete, tak sme 
všetko vyutierali do sucha. A vodu 
sme viac do odpadu nepúšťali. 
Nakoniec sme sa z tej pohromy 
smiali, veď sme mohli dopadnúť 
omnoho horšie, voda zo sprchy je 
ten najmenší problém. Riad sme 
umývali v lavóroch a vylievali 
von vedrami. Aj umývanie sme 
tak riešili. Horšie bolo na tom to, 
že sme museli na potrebu chodiť 
von, na latrínu do ďalekého kúta 
záhrady. A to sa nezaobišlo bez 
behu, lebo v krutej zime každý 
ponáhľal. A tak tí najväčší viťúzi 
nakoniec stopovali, kto to stihne 
najrýchlejšie... Dobrá nálada nás 
neopúšťala po celý večer.  Ráno 
sme však už boli zachránení, rúru 
sme „roztopili“ rozkopaním zeme 
okolo rúry a polievaním horúcou 
vody. Na ubehané Vianoce u starej 
mamy však nikdy nezabudneme....                 

 ubehaná vnučka

Najkrajšie 
Vianoce

Ostali sme 
bez darčekov

Kolektívny duch

Sviatky na vojne

Ubehané veselie
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Blížia sa Vianoce – 
Štedrý deň. Do hôr a dedín 
p o s i a t yc h  p a r t i z á n m i 
nastúpila treskúca zima. 
Zemľanka nestačila chrániť 
svojich obyvateľov. Potôčiky 
vlhka stekajúce po šmykľavej 
čiernej gume sa menili na 
cencúliky ľadu, s ktorými sa 
Mária kedysi rada hrávala. 
Rany na nôžkach sa pomaly 
sceľovali. Z nazbieraných 
vredov vytekali potôčky 
krvavého hnisu. Po liečení 
zostávali hlboké jazvy, ktoré 
už tak neboleli. 

Nedostatok hygieny, 
nedostatok zdravotného 
ma teriálu sťažoval hojenie. 
Mnohých ľudí akoby zem 
pohltila. Utrpenie Márie 
pokračuje, telo i tvár 
pokrývajú drobné červené 
pupence, ktoré nesmieme 
pália. Mária sa ošíva vo dne 
v noci. Prstami, ktorými s 
nehou preberala biele štíhle 
klávesy klavíra, sa zarýva do 
červených pupienkov. V šere 
strháva ich hladký povrch až 
do krvi. Infekcia – konštatujú 
ostatní, ktorá sa bez lekárskej 
pomoci a  liekov nevylieči. 
Rozviedka podáva hlásenie 
o ťažkom stave Márie, ktorá 
musí súrne odísť do dediny.

Čas sa neúprosne krátil. 
Zaznel dôrazný povel – 
odchod do bezpečia po 
troch dňoch zimy a hladu. 
Na povel môjho otca máme 
prejsť nebezpečné územie z 
Uhrovského Podhradia cez 
hory do miezgovskej doliny. 
Obec Miezgovce bola často 
vystavená útokom fašistic-
kých zoskupení.

Opú šť a me ch lad nú 
zemľanku, ktorá nás hoci 
stu dená, neútulná, chránila 
počas útoku nemeckej 
armády pri pokusoch zlikvi-
dovania Partizánskej brigády 
Jána Žižku. Neuveriteľných 
päťdesiat metrov stála uču-
pená od cestičky vedúcej 
na vr chol neveľkého kopca. 
Z vrcholu kráčame smer 
Miezgovce, opatrne za sebou 

husím pochodom od stromu 
k stromu na Jankov vŕšok.

Pohľad bol otrasný, po 
kríkoch rozhádzané časti 
oblečenia, mnohé ako po 
boji krvavé. Vkrá dame sa 
opatrne, ešte nie je preverený 
objekt. Smrteľné ticho, pobe-
hujem od stromu k stromu, 
ako sme boli naučení sa 
pohybovať. Boli sme sved-
kami zverskej udalosti. Na 
stromoch a kríkoch mávali 
ako zástavky utrpenia zvyšky 
po uniformách. Tam roztr-
hané nohavice, inde zdrapy 
krvavej košele. Z toho obrazu 
sa nedalo veštiť nič dobré.

Neskôr sa dozvedela, 
že to boli vypálené bunkre 
s ranenými partizánmi. 
Partizánov ošetrovali dvaja 
lekári – ruský, nazývaný 
partizánmi Ivan červený 
a druhý obetavý židovský 
lekár. Nemci ob javené 
bunkre poliali benzínom 
a zaživa upálili trpiacich 
partizánov. Také bolo moje 
prvé stretnutie s nádherným 
vrcholom, kde dnes stojí 
pamätník z bo jov Parti-
zánskej brigády Jána Žižku 
v Strážovských vrchoch. 
Iniciátor stavby, staviteľ 
Cyril Dřínek, tak splnil 
sľub daný nad hrobmi a 
obeťami na večnú pamiatku 
spolubojovníkom.

Pokračujeme k vytý-
čenému bodu našej cesty 
do dedinky, ktorá nesie 
množstvo bolestných dní z 
prenasledovania povstalcov. 
Mária musí do dediny, kde 
podľa popisu choroby lekár 
a lekárnik tajne pošlú lieky. 
Nasleduje kroky rozviedčíka, 
ktorý ju vedie do bezpečia. 
Už dávno sa naučila pohy-
bovať opatrne, prískokmi, 
doširoka sa obzerajúc vôkol 
seba. Idú úzkymi chodníkmi, 
ktoré ich zakrývajú svojimi 
spustenými vetvami.

Nad dedinou, ktorej 
silueta sa vynorila pred nimi, 
sadajú do suchého lístia, 
ktoré bohato vystlalo úzky 

výsek určený predtým na 
spúšťanie dreva. Posunkami 
rúk, miernym plazením zo 
strmého kopca, sa spúšťajú 
nižšie a nižšie. Mária zabúda 
chvíľu na utrpenie. Niektoré 
lístie, v ktorom sa posúva, 
sa mení na lodičku na čírej 

vode, ruky ako striedavé veslá 
čeria jej tichú hladinu. A zasa 
súmrak, sny sa roz plynuli 
a precítenú voľnosť spútava 
žalár, v ktorom Mária žije už 
takmer štyri mesiace.

Vkĺzli do domčeka, 
ktorý bol takmer na spad-
nutie. Nik by nebol veril, že 
v tom domčeku niekto býva. 
Učupený pri potôčku pozeral 
na jeho trblietavú hladinu 
d v o m a  k u k u č k o v ý m i 
okienkami. Slamená strecha 
bohato porastená machom 
uka zovala, že už roky ľudská 
ruka neurobila zadosť hloda-
vému zubu času.

Roz v ie dč i k  hovor í 
pár slov starej žene, ktorá 
sotva počula čo len slovo a 
odchádza: „Dobre sa maj, 
Mária.“ 

Mária si už zvykla, že 
niet vo vojne času na dlhé 
reči. Bolo jej však smutno za 
človekom, s ktorým kliesnila 

cestu horami. Jedno miesto, 
ktorým pre chádzali, sa jej 
stále vybavovalo v predstave. 
Priestory páchli spáleninou, 
všade sa rozostielal neprí-
jemný zápach.

Domček, v ktorom sa 
Mária ocitla so starkou, bol 
veľmi tmavý, ale po toľkých 
mesiacoch mala znovu 
strechu nad hlavou. Starká 
bola malá, ťažkým životom 
ohnutý trup sa nakláňal 
neprirodzene dopredu. Bez-
zubé ústa jej lemovala príliš 
vysunutá spodná pera a dlhý 
nos. Tak v detských kniž-
kách maľovali strigu, ktorá 
Marienku a Janíčka posadila 
na lopatu a chcela ich upiecť.

Ťažko sa s ňou dalo 
dohovoriť, veľmi málo počula 
a hovorila veľmi nezrozumi-
teľne. Spočiatku mala Mária 
strach, no z očí „špatnej“ 
starenky sa jagali iskierky 
dobroty, v ktorú začala Mária 
veriť. Navečer priviedli do 
osamelej chalúpky i matku 
Márie a malého brata Mirka. 
Hoci bol maličký, čudný 
spôsob života ho odučil 
plakať a keď predsa plakal, 

tak plač dusil v ústach, že 
von sa dostávali iba boľavé 
kvíliace vzlyky neviniatka. 
Na zľutovanie nemal teraz 
nikto čas.

I n t e r i é r  d o m č e k a 
pozostával z malej tmavej 
kuchynky, kde v kútiku na 
rozviklanej lavičke stáli 
dve vedrá vody. V druhom 
kúte čnela z hliny a pliev 
vy modelovaná pec. Malý, 
zubom času nahlodaný stôl 
stál uprostred s dvoma zasu-
nutými stoličkami. Podlahu 
tvorila starostlivo pozame-
taná ubitá zem. Vľavo boli 
malé tmavohnedé dvere, 
ktorých hornú časť tvorili 
obdĺžničky sklíčok. Na skle 
bol spustený kedysi biely 
kúsok tenkého plátna, aby 
zakryl tajom stvá tejto miest-
nosti. Pri vstupe sa vyšší 
obyvateľ mu sel poriadne 
zohnúť, aby nenarazil čelom 
o nevysoký rám. 

Za dverami stáli malé 
železné kachličky, dve 
oblúkovité postele prilepené 
k sebe svojimi čelami. Dve 
tmavé skrine s podobným 
vzorom drevenej ozdoby ako 
na posteliach, skrývali pár 
kusov vypratej bielizne. Toto 
bol teraz nový prístrešok pre 
Máriu a jej matku s malým 
bračekom, časti rodiny 
partizán skeho veliteľa. Mária 
pohladila svojimi smut nými 
chorými očkami prikrytú, 
vysoko nastlanú posteľ.

„Konečne posteľ!“ Tešila 
sa, ako zloží svoje ubolené a 
unavené telo na posteľ. Starú 
prikrývku, do ktorej sa zabá-
rali jej ubolené údy vymení 
za perinu. V kuchyni starká 
nahrievala hrniec vody a 
matka čistila veľké popras-
kané smaltované umývadlo. 
Vtom klope niekto na dvere 
a prudko ich vzápätí otvára. 
Vo dverách sa zjavila postava 
muža s automatom, ktorý 
odovzdal balíček. Na ňom 
červený kríž. Keď otvorili 
balíček, v očiach sa im 
zaiskrilo.

„Lieky, lieky, pre teba 
M á r i a ,“  u s p okojujúc o 
hovorí matka. „Už budeš 
zasa zdravá.“ Matka v úlohe 
ošet rovate ľ k y pozorne 
preštu dovala pokyny od 
lekára a návod na použitie 
liekov. Obsah skrýval čierne 
smradľavé dechtové mydlo 
a v krabičkách, sťa jarné 
prvosienky, žltá, o nič lepšie 
voňajúca masť. Nastala 
procedúra. Umyť čiernym 
mydlom celý povrch tela, 
ktoré bolo posiate zasuše-
nými rankami a pupencami, 
ako keď sa rezan cové cesto 
hodí na horúcu platňu. Telo 
štípalo a pálilo. Potom matka 
natrela telo Márie žltou 
masťou, ktorá vyvolávala 
nepríjemný pocit na tele.

Konečne sa mohla 
schúliť do dávno neve-
traných vlhkých perín. Par 
dní života v skromnom 
domčeku zmiernilo jej cho-
robu. Už sa začala rozhliadať 
í po okolí cez malé okienko. 
Vonku bolo snehu celé múry. 
V podvečer deti ťahali dre-
vené sánky na blízky kopček. 
Ako by sa i Mária rada 
zviezla dolu kopcom. Svoje 
želanie však nikdy nahlas 
nevyslovila. Občas večer 
prišla zo susedného domu 
mladá uras tená dievčina, 
ktorá nosievala vždy nejaké 
jedlo do ich skromného prí-
bytku. Neskôr Mária zistila, 
že i v tom dome sú traja 
synovia i otec partizánmi. 
Najmladší Števo častejšie 
pribehol po tme so starším 
bratom Márie Eugenom. 
Zobrali pripravené batohy s 
jedlom a znova sa strácali za 
stenami domov.

Blíži l i sa Vianoce, 
Mária spomína na Závadu 
pod Čiernym vrchom, kde 

ešte túžila po domove. 
Pýtala sa tam raz mladšieho 
veliteľa Feďu, ktorý pricválal 
na krásnom koníkovi, ako 
princ z rozprávky. „Už sa 
skoro vrátime domov?“ 
spytuje sa Mária. „Na Via-
noce už budeš sedieť doma 
u stromčeka, Marienka,“ a 
šibalsky zažmurkal veselými 
odvážnymi očami.

Vianoce sú tu, my sa 
túlame od stromu k stromu, 
od domu k domu. Vtom 
Mária zosmutnela ešte viac. 
Čo je s veliteľom? Žije? 
Nechytili ho? Neprišiel si 
pre smrť do slovenských 
hôr rodák z Opavy, vyslaný 
ako parašutista zo sovietskej 
krajiny? Žijú ostatní?

Na s ledujúc i  več er, 
v neskorých hodinách, 
pre budi lo Máriu slabé 
zaťukanie na oblok. Starká 
otvára dvere a do izby vchá-
dzajú ozbrojené postavy v 
kožených mundúroch. Otec 
a veliteľ. Ako sa zmenili za tie 
mesiace, líca vpadnuté, nosy 
vystúpené, šaty hompáľajúce 
na vychudnutých telách. 
Otec objíma ženu, deti a 
veliteľ pristupuje k posteli 
a prihovára sa: „Marienka, 
slyšel jsem o tvých odváž-
nych činech. Zachránila jsi 
životy třiceti lidem. V Rusku 
taky tak konají mladí lidé a 
děti a jejich činy často předčí 
i činy dospelých,“ dodal s 
obdivom.

Mária vďačne pozrela na 
veliteľa, čosi sa chcela spýtať, 
ale sa jej slová zadŕhali v 
hrdle. Potom predsa nesmelo 
vykĺzlo z úst a slzy jej zaliali 
hlboké zelenkasté mačacie 
očká. „Už jsou Vánoce!“ do 
toho skočil veliteľ, akoby 
chcel odčiniť neuskutočnený 
sľub, na ktorý nezabudol.

I on mal starú matku, 
bratov a v ich rodine bude 
prázdne miesto pri štedrove-
černej večeri a matka skropí 
slzami bolesti neprítomnosť 
najmladšieho, no najsmel-
šieho syna. Vzápätí trhá 
myšlienky, pre ktoré vojna 
nemá priestor a optimisticky 
a uisťujúco odpovedá Márii. 
„Na Vánoce za rok budeme 
všichni doma.“

M á r i a  b e z n á d e jne 
pozrela na veliteľa a jeho 
odpoveď ju zarmútila. Ešte 
rok, to nie je možné, veď utr-
penie rastie zo dňa na deň 
a každá minúta je v týchto 
zlých časoch večnosťou.

V tom sa vytratili z 
izbice a zmizli v tmavej noci. 
Ako tichučko prišli, tak sa i 
tichučko stratili. Ráno pre-
budilo podhorskú dedinku 
do Štedrého dňa. Mária 
od rána nemohla potlačiť 
slzy, ktoré sa jej tisli do očí. 
Spomínala na posledné 
Vianoce. Otec priniesol 
veľký stromček, v kuchyni sa 
pripravovala štedrovečerná 
večera... (r)

nová kniha 9
Spomienky 85-ročnej Márie Mištinovej z Bánoviec nad Bebravou na povstanie
Vojnové spomienky z hôr pod Uhrovským hradom, alebo Keď život 

krvou písal – to je reálny a pracovný názov útlej šesťdesiatstránkovej 
knižôčky, ktorá ukrýva spomienky 85-ročnej Márie Mištinovej z Bánoviec 
nad Bebravou. Na pultoch predajní by ste ju však márne hľadali. Pár 
desiatok kusov dala vytlačiť pani Mištinovej jej najbližšia rodina v novembri 
tohto roku k jej narodeninám ako prekvapenie. A prekvapení sme boli 

aj my, ktorí sme spomienky vyťukané pani 
Mištinovou do počítača, mohli prečítať. Možno 
mnohí z nás Bánovčanov až teraz objavia, že 
bola vo svojich dvanástich rokoch hrdinkou. 
Deväť mesiacov sa musela celá jej rodina ukrývať 
v tunajších horách. Jej otec Cyril Dřínek bol 
partizánskym veliteľom, neskôr staviteľom 
Pamätníka na Jankovom vŕšku, kde sú uložené aj 
jeho pozostatky. Pre našich čitateľov sme vybrali 
jednu kapitolu, v ktorej opisuje, ako prežívala 
Vianoce v roku 1944, 
keď mala iba dvanásť rokov...

Vianoce 
v roku 1944

Mária Mištinová 
sa narodila v novembri 
1932 v Hluku. S rodičmi 
žila  v Bánovciach 
nad Bebravou, kde po 
skončení  2. svetovej vojny 
študovala gymnázium. 
Po ukončení vysokej školy 
pedagogickej vykonávala 
celý život profesiu učiteľky 
v Bánovciach nad 
Bebravou. 
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Obec Dvorec minulý 
týždeň slávnostne otvo-
rila v ZŠ s  MŠ Dvorec 
multifunkčnú miestnosť, 
ktorá vznikla rekonštruk-
ciou starej nevyužívanej 
kotolne. Miestnosť bola 
zrekonštruovaná v rámci 
projektu Vypni telku, zapni 

seba. Finančné prostriedky 
boli použité na stavebné 
úpravy, zakúpenie audio 
techniky, vakov na sedenie, 
� t strojov a  spoločenských 
hier. Projekt bol � nančne 
podporený Radou vlády 
Slovenskej republiky pre 
prevenciu kriminality.   E.S.

Múzeum holokaustu 
v Seredi je súčasťou SNM 
- Múzea židovskej kultúry 
v Bratislave. Vzniklo v 
priestoroch bývalého pra-
covného a koncentračného 
tábora v Seredi. Počas 
druhej svetovej vojny boli 
z neho deportovaní slo-
venskí Židia. Preto tábor v 
Seredi predstavuje jediný 
autentický pracovný a kon-
centračný tábor z obdobia 
druhej svetovej vojny na 
území Slovenskej republiky. 
A  práve do tohto múzea 
viedli kroky deviatakov ZŠ 
Školská . Veku primeraný, 

odborný a  pútavý výklad 
lektorky múzea zaujal 
všetkých prítomných. 
Silné emócie z výkladu 
umocnila i expozícia múzea 
a  výpovede priamych 
účastníkov, ktorí prežili časť 
života v  tomto pracovnom 
tábore a  mnohí z  nich sa 
so svojimi blízkymi tu 
„rozlúčili“ a nikdy viac ich 
už nevideli. Ako na záver 
konštatovali naši žiaci: 
„Nikdy viac nedopusťme, 
aby životy ľudí ovládli 
praktiky rasovej nenávisti 
a neznášanlivosti.“ 

   Dana Švecová

Niet  nič krajšieho ako 
mamina kuchyňa voňajúca 
vanilkou, ako rozžiarené 
očká detí pred vianočným 
stromčekom. Je škoda 
týmto obdobím len tak 
preletieť, na chvíľu sa 
nezastaviť a nepripomenúť 
si jeho tajuplné čaro. 
Čaro, ktoré sa z  generácie 
na generáciu odovzdáva 
a  je naším kultúrnym 
dedičstvom. Dvanásteho 
decembra príjemnú atmo-
sféru vianočných sviatkov 
prostredníctvom vinšov 
a  kolied dokázali priblížiť 
žiaci 2.A a 2.C triedy zo ZŠ 
Duklianska účastníkom 

výročnej schôdze Zák-
ladnej organizácie Zväzu 
diabetikov Slovenska  
DIABAN v  Bánovciach 
nad Bebravou v  MsKS . 
Malí koledníci pripome-
nuli prítomným zvyky, na 
ktoré už mnohí zabudli, 
ale ktoré dokážu prchavý 
zážitok Vianoc zosilniť 
a  predĺžiť ho. Ukázali, že 
Vianoce nie sú len pôso-
bivo zabalené darčeky pod 
stromčekom. V ten istý deň 
sa s koledami predstavili aj 
na Námestí Ľudovíta Štúra 
v Bánovciach nad Bebravou 
počas vianočných trhov.  
 (Kubalová, Matejová)

Význam starostlivosti o  zúbky 
a  vôbec o  svoje zdravie patri k  našej 
každodennej práci v  materskej škole. 

Rôznymi edukačnými hrami, rozpráv-
kami, premietaním � lmov vedieme deti 
k tomu, aby sa  predovšetkým oni starali 

o svoje zdravie. A aby sme to naše deti 
zo škôlky  neučili len my, zavolali sme 
si odborníka. Počas tohtoročnej jesene 
prišiel už niekoľkýkrát medzi nás  zubný  
lekár Adam a hovoril o ústnej hygiene, 
z  akých častí sa skladá zub a  hlavne, 
aby nás naučil, ako si máme správne 
čistiť zúbky. Na ďalšom stretnutí sme 
robili pokusy, súťaže a kvízy o zdravej a 
menej zdravej výžive. A čo to vlastne ten 
program Dentalalarm? Alarmujúce čísla 
i fakt, že zlá ústna hygiena je celospolo-
čenský problém s vážnymi následkami 
viedli k príprave osvetového programu, 
nakoľko na Slovensku neexistuje žiaden 
vzdelávací program pre deti. Originálny 
projekt vznikol v roku 2006 pod vedením 
MUDr. Pavla Andela. Na stránke www.
dentalalarm.sk si ho môžu objednať 
materské, základné a stredné školy ale aj 
pracovné či záujmové kolektívy.  (rs)

Dvorec má novú 
multifunkčnú miestnosť

Deviataci v Seredi 

Koledníci ZŠ Duklianska 

Dentalalarm v MŠ Brezolupoch

Šimon druhý v krajskej súťaži Zenit

November v znamení matematiky

Chemická šou plná ohňa a výbuchov

Koncom novembra sa 
v SOŠS v Považskej Bystrici 
uskutočnilo krajské kolo 
súťaže Zenit v strojárstve. V 
tomto roku boli vyhlásené 
štyri súťažné kategórie 
a  Strednú odbornú školu 
strojnícku v Bánovciach nad 
Bebravou reprezentovali 
dvaja žiaci – Šimon Chromek, 
študujúci študijný odbor 
M – Strojárstvo – gra� cké 
systémy  a František Flimel, 
študujúci  študijný odbor K-  

Programátor obrábacích a 
zváracích strojov a zariadení. 
V kategórii A pre žiakov SOŠ 
a SPŠ s praxou získal Šimon 
Chormek druhé miesto 
a  v  kategórii B1 pre žiakov 
SOŠ a  SPŠ s  odborným 
výcvikom obsadil František 
Flimel ôsme miesto. 

Každoročne sa škola 
zúčastňuje tejto súťaže, 
kde naši žiaci pravidelne 
obsadzujú popredné miesta 
na kraji. Tento úspech 

značí, že vyučovanie stro-
járskych predmetov je na 
vysokej úrovni a  hlavným 
cieľom našich pedagógov  je 
odovzdať im odborné vedo-
mosti, s ktorými budú ľahko 
uplatniteľní na trhu práce. 
Veľké poďakovanie patrí aj 
predsedkyni predmetovej 
komisie Ing. Varhaníkovej, 
ktorá  sa neustále so svojou 
komisiou vzdeláva, aby 
udržala trend v strojárskom 
priemysle.  (SOŠS)

Posledné dva novem-
brové týždne mali na 
b á nov s kom g y m n á z iu 
naozaj  príchuť matematiky.  
Začalo to 15. novembra 10. 
ročníkom súťaže v  sudoku. 
Vp i s o v a n i e  d e v i a t i c h 
cifier do 81 políčok  má 
na gymnáziu stále svojich 
fanúšikov a  tento rok sa do 
súťaže  prihlásilo rekordných 
18 súťažných trojčlenných 
tímov. Veľkým prekvapením 
bol víťazný tím kategórie 
senior, kde zvíťazilo trio 
dievčat z  1.B triedy – Jana 
Valenteová, Hana Galková 
a   Má r ia  M i ná r i ková . 
V  kategórii junior zvíťazili 
dievčatá z tercie OG - Karin 
Holendová, Monika Kopecká 
a Nina Urbanová .

Ďalšiu matematickú 
súťaž organizova l i 24. 
novembra priamo žiaci 
gymnázia pod vedením 
Karol íny Pisoňovej zo 
septimy OG. Pripravi l i 
a  zrealizovali súťaž Junior 
náboj pre žiakov základných 
škôl a  nižších ročníkov 
ná šho OG .  H lav ný m 
organizátorom súťaže  je 
ne z i sková  orga n i z ác ia 
Trojsten a  študenti FMFI 
UK Bratislava a  súťaží sa 
po celom Slovensku. Tento 
rok sa v  Bánovciach nad 
Bebravou prihlási lo 10 
súťažných štvorčlenných 
tímov. Za 120 minút vyriešili 
t ímy na pr v ých troch 
miestach zhodne 15 úloh, 
takže o víťazovi rozhodovalo 

len vyššie poradové číslo 
v y r iešených ú loh.  Na 
prvom mieste sa umiestnili 
gymnazisti z  kvarty OG: 
Jakub Filo, Ján Jakubík, 
M o n i k a  K o v á č i k o v á , 
Alexandra Rosenbergová;  
žiaci zo ZŠ Duklianska 
obsadili ďalšie miesta: 2. 
miesto tím B - Benjamín 
Hlocký, Filip Koreň, Jakub 
Straňák, Daniel Zdychavský, 
a  3. miesto tím A - Emma 
Balážová, Lenka Krištofová, 
K at a r í na Ond r u šková , 
Martin Országh.

Matematický maratón 
pokračoval 28. novembra. 
Pos le d ný  novembrov ý 
u t o r o k  k a ž d o r o č n e  
o r g a n i z u j e  K a t e d r a 
matemat i k y Vysokého 

učení technického Brno pre 
sedemčlenné tímy žiakov 
stredných škôl Internetovú 
matematickú olympiádu. 
Tentokrát súťažili žiaci: 
Daniel Adamička, Robert 
Jačko, Peter Košťál,  Samuel 
Škultéty, Karolína Pisoňová,  
Alexandra Ráciková a Simon 
Košina. Spoločnými silami sa 
snažili vyriešiť za 120 minút 
čo najviac z  10 príkladov 
zadaných online. Výsledky 
súťaže ešte nie sú známe, 
ale za snahu si pochvalu 
zaslúžia.

V  ten istý deň sa 
zúčastnil krajského kola 
súťaže Zenit v programovaní 
Lukáš Baláž a  umiestnil sa 
na peknom 2. mieste v kraji.    

 T. Dolanová

Dá sa zapáliť oheň  bez 
zápalky? Môžu vám horieť 
ruky a  oheň vás nepopáli? 
Na tieto otázky odpovedal 
žiakom 7. - 9. ročníka ZŠ 
Duklianskej chemik, ktorý 
predviedol deťom úžasnú 
chemickú šou plnú ohňa, 
bublín, dymu a  výbuchov. 
Samozrejme, na funkciu 

pomocných asistentov sa 
hlásilo veľa záujemcov, takže 
bol problém si vybrať. Nad-
šené výkriky a  spontánny 
potlesk boli najlepším 
indikátorom zaujímavosti 
a  príťažlivosti predstavenia. 
Deti boli vopred upozornené, 
že takéto pokusy nemôžu 
robiť bez dozoru učiteľa, 

ktorý pozná aj riziká takejto 
zábavy. Žiaci sa predviedli 
u ž  n a d o b u d nu t ý m i 
vedomosťami o  exo 
a endotermických reakciách, 
o kyslíku, vodíku, síre, pri 
mnohých pokusoch mohli 
aj asistovať a  vzniknutý 
produkt si odniesli domov. 
Videli vystreľujúcu penu, 

horiace bubliny, sliz, 
tečúci piesok, polymérové 
gulôčky, vybuchujúci balón 
a predstavenie bolo ukončené 
megaprskavkou. Pevne 
veríme, že aj vďaka tejto 
šou sa nájdu medzi našimi 
žiakmi budúci chemici, ktorí 
si túto vedu obľúbia.

 (Matušková, Neštinová)
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Mikulášsky víkend v Miezgovciach s koštovkou

Čarovný adventný čas...

Materské centrum Anjelikovo oslávilo 10. výročie založenia
Úžasné priateľstvá a pomoc pri zvládaní materstva

Netreba asi nikomu 
pripomínať, že obec Miez-
govce žije spoločensky, 
športovo aj kultúrne naplno. 
A  nebolo tomu inak ani 
v  druhú  tzv. mikulášsku 
sobotu, kedy vďaka staros-
tovi obce, aktívnym ľuďom 
zo Slovenského Orla,  DHZ 
a  poslancom obecného 
zastupiteľstva pripravili 

peknú akciu nielen pre 
najmenších, ale aj dospelých.

Popoludní niekoľ ko 
desiatok detí aj rodičov 
z  obce privítalo Mikuláša 
s  anjelom a  čertom pri 
pekne vyzdobenej jedličke 
v  strede dediny.  Za peknú 
básničku, pesničku či koledu 
Mikuláš a  anjel obdarovali 
detí balíčkom sladkostí. 

Nasrdený čert čakal v úzadí 
na neposlušné deti, ktorých 
sa však tentokrát nedočkal. 
Mikuláš si splnil svoju 
povinnosť a  za potlesku 
šťastných detí pokračoval 
svojou cestou do iných 
dediniek.

Mikulášsky sobotný 
p r o g r a m  p o k r a č o v a l 
následne v  kultúrnom 

dome, kde sa uskutočnil už 
druhý ročník degustátorskej 
s ú ť a ž e  M i e z g o v s k á 
koštovka o  najkvalitnejší 
desti lát. Do zaujímavej 
súťaže sa prihlásilo až 16 
vzoriek (v  roku 2016 bolo 
prihlásených 13 vzoriek) 
k va l i t ne j  jablč kov ic e , 
h r u škov ice ,  s l ivov ice , 
resp. marhulovice. Hlavní 

rozhodcovia súťaže  páni 
Neradný a  Trgiňa ml. spolu 
so 16-člennou komisiou 
napokon určili, že víťazom 
tohtoročnej ochutnávky 
sa s ta la  ma rhu ľov ica 
Ma r i k y  St r ie ž enc ove j  
a slivovica  Juraja Trgiňu ml. 
Pochutenie si na pečenom 
prasiatku a  posedenie pri 
vianočných koledách dalo 

už len peknú bodku za touto 
vydarenou akciou. 

Veríme,  že Miezgovce 
o b k l o p e n é  j e d n ý m 
z  najväčších ovocných 
sadov v  SR, sú predurčené 
k  takýmto príjemným 
akciám a  vďaka tomu 
vznikne tradícia, do ktorej sa 
postupne zapoja aj občania 
iných obcí.   Miloš Šagát

Obdobie adventu 
v  Materskej škole Hron-
ského je pre všetkých 
výnimočné, ba až čarovné. 
Práve na Luciu sa deti 
oboznamovali s  ľudovými 
predvianočnými zvykmi 
našich predkov. Predvia-
nočné obdobie je bohaté na 
všelijaké kúzlenie a  čaro-
vanie, veď od Ondreja do 
Vianoc, každá noc má 
svoju moc. Okrem Ondre-

jovských zvykov liatím 
vosku a  trasením plotov 
prišla aj Lucia. Aby sa deti 
nezľakli, obliekli sme ju 
do bielej plachty pred  ich 
očami. Lucia krídelkom 
vymietla všetko zlo, krivdy, 
bitky, hnevy, hanbu, strach, 
nezhody. Omietla aj kúty 
v triede. Cesnakom natrela 
prah a  kľučku a  na dvere 
nakreslila kríž. Teraz sme 
chránení a  choroby a  zlí 

duchovia sa už nevrátia. 
Nasledovalo čarovanie 
s  lodičkami zo škrupín 
a zapálených sviečok. Deti 
hádzali orechy do kútov 
triedy, aby sme si zabezpe-
čili hojnosť. Skúsili párať 
perie a  nosiť ho do hrnca, 
aby nelietalo po triede, 
prizerali sa, ako sa pečú 
vianočné oplátky z  cesta, 
mali možnosť aj ochutnať. 
Svoju zručnosť si overili 

pri zdobení medovníčkov. 
Prišlo aj veľké prekvapenie, 
koledníčky, pastierky zo 
Základnej školy Gorazdova 
koledovali a  poklonili 
sa Ježiškovi v  našom 
prekrásnom betleheme. 
Speváčky zo skupiny Ruža 
zaspievali spolu s  deťmi 
vianočné piesne a program 
vyvrcholil piesňou Tichá 
noc.
 Kolektív MŠ Hronského

O vznik Anjelikova 
sa postarali tri aktívne 
mamičky – Renáta, Anita a 
Zuzana s veľkou podporou 
rodiny, priateľov, priaz-
nivcov, sponzorov a mesta 
Bánovce nad Bebravou, 

ktoré poskytlo priestory v 
areáli Materskej školy na 
Radlinského ulici. Hlavným 
zámerom iniciátorek tejto 
myšlienky bola potreba 
vytvořit chýbajúci priestor, 
kde môžu  matky zmyslu-

plne tráviť čas so svojimi 
malými deťmi, střetávat sa 
počas materskej dovolenky, 
realizovať sa, tvoriť a vzde-
lávať. Vytvorili príjemné 
prostorové zázemie s 
herňou, kde sa realizujú tí 

najmenší a zároveň aj ich 
mamičky. Listujúc kronikou 
ani nevieme spočítať to 
množstvo pravidelných 
aktivít, podujatí, prednášok, 
karnevalov a osláv, ktoré 
aktívne mamičky za desať 
rokov vlastnými silami 
pripravili. Aktivity v MC 
sú rozmanité a závisia  od 
záujmov mamičiek, ktoré 
sú členkami, alebo náv-
števníčkami. Zakladateľky 
odevzdali svoju „pochodeň“ 
a hlavnú myšlienku komu-
nitnej práce a dobrovoľnosti 
a  Anjelikovo dodnes 
žije svoj život bohatý na 
činnosti  a funguje práve 
len vďaka dobrovolnému 
záujmu mamičiek, ktoré 
svojpomocne udržiavajú 
chod centra bez nárokov na 
odmenu. Dnes už má Anje-
likovo v našom meste pevné 
miesto a je tam živo každý 

pracovný deň, ročne evidu-
jeme okolo 1800 návštev. 

Č o  A n j e l i k o v o 
mamičkám prináša do ich 
životov a čo si o ňom myslia, 
vyjadria najlepšie samé svojin 
pozdravmi, ktoré zanechali v 
našej kronike při príležitosti 
10. výročia založenia tohoto 
obľúbeného centra:

„Ďakujem Anjelikovo za 
novú rodinu, úžasné pria-
teľstvá a návod ako zvládnuť 
materstvo.“ Peťka.

„Anjelikovo začalo 
organizovať koncerty pre 
deti, prinieslo kultúru pre 
tých najmenších v čase, keď 
ešte takéto podujatia v našom 
meste neboli. Ďakujeme za 
to.“  Janka. 

„Anjelikovo mi dalo 
možnosť sa realizovať aj 
počas materskej dovolenky, 
možnosť mojim deťom stře-
távat sa s rovesníkmi a mne 

spoznať úžasné inšpirujúce 
maminky a zdieľať s nimi 
radosti i starosti. Anjelikovo 
spája.“ Zuzana. 

„Veľmi oceňujem rôzne 
odborné prednášky, ktoré 
sa organizujú a ktoré mi v 
mnohom pomohl,i najmä v 
prvých mesiacoch materstva.“ 
Janka. 

„Ďakujem MC Anjeli-
kovo za všetky priateľky a 
vrtkých kamarátov mojich 
detí.“ Eva. 

„S Anjelikovom sa stá-
vame lepšími.“ Renáta

Ďakujeme v mene vrt-
kých mamičiek, ktoré sa po 
celé roky podieľali a aktívnep 
odieľajú na chode MC Anje-
likovo, za všetky krásnes lová 
ocenenia a vďaky, za všetky 
tie pozitivně vzťahy a emócie, 
ktoré  tu vznikajú, ďakujeme 
za možnosť sa vzájomne 
obohacovať a hlavne rozvíjať 
tých najdôležitejších v našich 
životoch  – našich najmen-
ších anjelikov, naše deti. 

Prajeme vše t k ý m 
rodinám krásne, pokojom 
a láskou naplnené vánočné 
sviatky, nech Vám rok 2018 
splní všetky očakávania a 
túžby a tešíme sa na Vás 
aj v Novom roku v našom 
Anjelikove.

 Zuzana Rydziová 
 Renáta Lukáčová

H istória materských centier na 
Slovensku siaha do začiatkov 

rokov 2000 - 2001, kedy začalo 
prelomové obdobie zakladania 
materských centier z iniciativy matiek, 
ktoré začali rozvíjať predstavu vlastných 
centier v mieste svojho bydliska. 
Prvého decembra 2007 sa aj v našom 
meste slávnsotne otvorili priestory 
Materského centra Anjelikovo…

Výročie založenia materského centra si pripomenulo časť aktívnych mamičiek
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 Autoservis ADM motor v BN, prijme auto-
mechanika a autoelektrikára s nástupom ihneď. 
0905 304 653.
 Predám LACNO slovenský a perziánový 
kožuch na strednú postavu. Te. 0944 745 724..
 Prijmeme do pracovného pomeru chyžnú 
na plný pracovný úväzok. Nástup od 1.1. 2018. 
Bližšie informácie získate na t. č. 0904 261 555, 
alebo na recepcii Hotela Arkádia.

INZERCIA

v informačnom centre na námestí

Navštíviť nás môžete každý pracovný deň od 8.00 do 16.00. Tešíme sa na Vás !

PREDVIANOČNÁ NÁDIELKA KNÍH! 

Recepty našich starých mám od Lucie Súkeníkovej 

Zamatová roláda

Potrebujeme: na cesto: 
6 vajec, 5 PL cukru, ½ 
lyžičky sódy bikarbóny, 3 
lyžičky kakaa, na krém: 2 
dcl mlieka, 1 vajce,

1 vanilkový cukor, 3 
lyžice polohrubej múky, 250 
g masla, 6 PL práškového 
cukru, 3 lyžičky kakaa

P o s t u p :  B i e l k y 
vyšľaháme na tuhý sneh, 
pridáme cukor, po jednom 
žĺtky, sódu bikarbónu 
a kakao. Vylejeme na 
v ymastený nev ysypaný 
p l e c h  a l e b o  p l e c h 
vystelieme papierom na 
pečenie. Pečieme na 180 
stupňoch asi 10-15 minút. 
Potom roládu ešte teplú 
opatrne zavinieme, ak sme 
použili papier na pečenie, 
odstránime ho. Roládu 
necháme vychladnúť. Kým 
chladne, pripravíme si 
krém. Z mlieka, vajíčka, 
vani l kového cu k ru a 
múky uvaríme hustú kašu. 
Necháme vychladnúť a 
potom do nej primiešame 1 

celé maslo. Plnku rozdelíme 
na dve časti, prvú opatrne 
natrieme na vychladnutú 
rozvinutú roládu, do druhej 
polovice primiešame cukor 
a kakao a natrieme na bielu 
časť. Natretý korpus stočíme 
naspäť do rolády a dáme 
zachladiť do chladničky. 
Pred podávaním posypeme 
kakaom. 

Zamatová roláda je 
stará známa klasika, ktorá 
okrem výnimočne jemnej 
a zamatovej chuti vyzerá 
naozaj luxusne. Ako dieťa 
som si vždy myslela, že táto 
roláda je majstrovské dielo, 
ktoré zvládne iba naozaj 
skúsená pekárka, preto 
som pred pečením tejto 
rolády mala vždy rešpekt. 
Ako sa však ukázalo pri 
prí ležitosti pečenia do 
tejto knihy, roláda je veľmi 
jednoduchá, s cestom sa 
veľmi dobre pracuje, neláme 
sa a prípravu zvládnu aj 
neskúsené gazdinky. Navyše 
je to dezert, ktorého prípra 
Verím, že sa podarí aj 
vám ak sa ju rozhodnete 
vyskúšať. 

Bryndzové tyčinky

Potrebujeme : ¼ kg 
masla, ¼ kg bryndze, 40 
dg hladkej múky, 1 žĺtok, 

soľ, mlieko alebo trošku 
smotany.

Postup: Zo surovín 
vypracujeme cesto, podľa 
pot reby ho r ied i me 
smotanou alebo mliekom, 
aby sa s ním ľahko 
pracovalo. Vyvaľkáme a 
nožom alebo radielkom 
krájame tyčinky. Potrieme 
ich vajíčkom a posypeme 
rascou. 

Tieto tyčinky mám 
z o vše tkých s l aných 
pečív najradšej. Sú také 
malé slané pokušenie, 
ktoré jednoducho musíte 
chrumkať, dokedy sa 
neminie. Sú ešte lepšie ako 
tyčinky z lístkového cesta.

Kokosové ježe

Potrebujeme: 6 vajec, 
25 dkg práškového cukru, 
10 dkg kockového cukru, 
30 dkg hrubej výberovej 
múky, 1 prášok do pečiva, 
5 dkg orechov, 2 dcl vody, 
tuk a múka na vymastenie 
a posypanie plechu. Poleva: 
5-6 lyžíc mlieka, 10 dkg 
masla, kokos.

Po s t u p :  Ko c k ov ý 
cukor upálime do hneda a 
zalejeme 2 dcl vody. Žĺtky 
vymiešame s práškovým 
cukrom a pomaly k nim 
prilievame karamelový 
rozpustený cukor. Postupne 
pridávame múku, prášok 
do pečiva a mleté orechy. Do 
hmoty vmiešame ušľahaný 
sneh z bielok. Cesto vlejeme 
do pripraveného plechu 
a upečieme. Vychladnuté 
cesto pokrájame na kocky. 
Na miernom ohni v 
mlieku rozpustíme cukor, 
kakao a margarín. Kocky 
namáčame do tejto polevy 
a obaľujeme v kokosovej 
múčke. 

Hoci v našej rodine 
nie je zvykom na Vianoce 
piecť kokosových ježov, v 
rodine môjho manžela je 
to každorocná tradičná 
cukrovinka. I ja a moje deti 
sme si ich veľmi obľúbili.

A  čo hovorí Lucia 
o  svojej tretej knihe?: 
„Túto knihu som sa 
rozhodla napísať, pretože 
milujem tradície a klasiku. 
V  spomienkach na detstvo 
sa každému z nás vybaví 
vôňa a chuť koláčov, ktoré 
nám piekli naše staré mamy. 
I na to, ako sa tie najlepšie 
recepty dedili z generácie 
na generáciu. V tejto knihe 
teda nájdete všetky tradičné 
slovenské recepty, na ktoré si 
pamätám zo svojho detstva a 
možno Vám pripomenú i to 
Vaše. Keďže nie všetky sa po 
mojich babkách zachovali, 
rozhodla som sa hľadať aj v 
blízkom okolí. Zozbieranie 
tých najlepších mi trvalo asi 
rok. S pečením a prípravou 
koláčov i jedál mi pomáhali 
šikovné a skúsené gazdinky, 
moja mama ,  svokra , 
kamarátky, tety, známe… 
Vďaka nim som sa dostala i 
k fotogra� ám, originálnym 
starým servisom, obrusom, 
pr í bor u ,  č i  k  iný m 
autentickým dekoráciám 
použitým na fotografiách. 
Som im za ich ochotu a 
pomoc veľmi vďačná....“ 
Viac o  rodáčke z  Bánoviec 
nad Bebravou, učiteľ ke 
v  Uhrovci, nájdete na 
facebooku Moje jedlo alebo 
na www.moje-jedlo.sk.

 (ab)
 Foto: Lucia Súkenníková

V decembri 2015 sme v našich 
novinách predstavili Luciu 

Súkeníkovú a jej prvú knihu Moje 
skvelé jedlo, v decembri 2016 jej 
druhú knihu Moje skvelé koláčiky 
a teraz prinášame recepty z jej najnovšej 
knihy Recepty našich starých mám. 
Aj v tomto roku ponúka pre našich 
čitateľov tri osvedčené recepty na 
dobroty, ktoré by nemali chýbať 
počas vianočných či novoročných 
sviatkov. 
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Vianočný minifutbalový turnaj klope na dvere

Bánovská halová futbalová liga

Druhé miesto v kraji Cenné víťazstvo
BKK  – ŠKK Tlmače 5:3 (3092:3043)

Zápasníci na Mikulásškom turnaji v Uhrovci 

Starší  žiaci Bánov-
ského basketbalového 
klubu nastúpili po dvoch 
domácich prehrách, 
na svoje ďalšie súťažné 
stretnutia v najvyššej slo-
venskej basketbalovej lige. 
V sobotu 11. decembra sa 
zverenci Jakuba Gajdoša 
predstavili v Žiari nad 
Hronom, o deň neskôr v 
Prievidzi. Obe stretnutia, 
no najmä to v Žiari nad 

Hronom bolo z pohľadu 
postupu medzi najlepšiu 
štvoricu veľmi dôležité, o 
čom hovoril aj samotný 
priebeh stretnutia. Štvrtiny 
21:21, 17:12, 21:20, 14:28, 
fauly 31:19, TH BBK 41/13. 
Body: M. Špánik 24 b, S. 
Urban 18 b, R. Jancusko 11 
b, M. Kopas 10 b, P: Gajdoš 
8 b, M. Lagin 6 b, D. Fišer 4 
b,  J. Crha 0 b, M. Kolárik 0 
b, M. Miklo 0 b. 

V Prievidzi sme nastú-
pili proti novovzniknu-
tému družstvu domácich 
a treba povedať, že úvod 
stretnutia bol plne v  ich 
réžii . V druhej štvrtine 
sa nám podarilo hru 
vyrovnať a najmä zásluhou 
zlepšenej obrany a vyššej 
efektivite pri zakončení aj 
znížiť náskok domácich. 
Na prestávku sme odchá-
dzali so sedem bodovým 
mankom, no po nej prišla 
neuveriteľná 3. štvrtina, 
kde sme domácich hráčov 
doslova sfúkli po každej 
stránke a túto časť hry 

sme vyhrali v pomere 
36:6! O osude stretnutia 
bolo prakticky rozhod-
nuté.  Starší žiaci BBK tak 
zaknihovali dve veľmi 
dôležité výhry na ihris-
kách súperov, pričom na 
súperových palubovkách 
majú bilanciu 5 zápasov a 5 
výhier. Štvrtiny 23:8, 8:16, 
6:36, 15:15, fauly 25:20, 
TH BBK 34/17. Body: M. 
Špánik 24 b, S. Urban 12 
b, M. Kopas 10 b, D. Fišer 
9 b, R. Jancusko 6 b, M. 
Miklo 5 b., M. Kolárik 4 b, 
M. Lagin 2 b, J. Crha 2 b., 
P. Gajdoš 1 b. 

V nedeľu 12. decembra 
nastúpili starší žiaci 
na svoje tretie domáce 
stretnutie  aktuálnej 
sezóny. V Mestskej špor-
tovej hale hostili Malacky, 
v ktorého kádri � gurujú 
aj o rok starší  basketba-
listi, a z toho dôvodu ich 
družstvo nemôže postúpiť 
do ďalších bojov. Naši cha-
lani od úvodu stretnutia 
potvrdzovali  rolu favorita. 
Trpezlivým a taktickým 

výkonom sa dopracovali 
k jednoznačnému a zaslú-
ženému víťazstvu, keď 
si z chuti zahrali všetci 
hráči, ktorým dal tréner v 
zápase dostatočný priestor.  
Štvrtiny 18:11, 22:16, 21:12, 
24:11, fauly 26:15, TH BBK 
21/15. Body : R. Jancusko 
20, M. Špánik 17, S. Urban 
11, M. Kopas 11, J. Crha 6, 
D. Fišer 5, M. Kolárik 5, P. 
Gajdoš 5, M. Miklo 5, T. 
Belák 0.  (aj,ju)

Tri víťazstva starších žiakov 
MŠK BK Žiar nad Hronom - BBK 73 : 81

MBA Prievidza - BBK  52 : 75

BBK - BaO TJ Strojár Malacky 85 : 48

Mestská športová hala sa 23. 
a 26.decembra stane dejiskom 
v  poradí už 24. ročníka charitatív-
neho vianočného halového minifut-
balového turnaja o Putovný pohár 
Slovenského Orla a Pohár primátora 
mesta Bánovce. Viac o populárnom 
športovom podujatí sa dočítate 
v rozhovore so zakladateľom a riadi-
teľom turnaja Milošom Šagátom.    

  
 Môžete nám priblížiť históriu a ľudí, 
ktorí sa podieľali na založení tohto 
tradičného turnaja?

História tohto najstaršieho 
a  najväčšieho turnaja v  SR siaha 
do roku 1993, kedy sa odohral jeho 
nultý  ročník za účasti troch družstiev 
z  obce Miezgovce. Okrem mňa boli 
zakladateľom turnaja vtedy ešte mladí 
aktívni a  športom zanietení členovia 
výboru – Igor Lech, Igor Ondruška, 
Roman Hudec, Alenka Lechová, Jarka 
Lechová, atď. V  súčasnej dobe sa na 
jeho realizácii podieľajú aj ďalší mladí 
ľudia  ako Maroš Šagát, Michal Lech, 
Marian Bulík, Lucia Lechová, atď..
 Spomente mená niektorých zná-
mych futbalistov z regiónu...

Turnaj, ako som už skôr spo-
menul, sa v  jeho doterajšej histórii 
zúčastnilo niekoľko desiatok kvalit-

ných futbalistov, 
ktorý z nich bol  
najlepší, nechám 
na posúdenie čita-
teľom. Náš turnaj 
svojou účasťou 
každoročne poctili 
hráči z 1. až 4. 1igy,  

ako napr. AS Trenčín, Spartak Trnava, 
Spartak Bánovce, Tempo Partizánske, 
Topvar Topoľčany, Baník Prievidza, 
Dubnica, Nemšová, atď. Z  prvoligo-
vých hráčov to boli napr. Bochnovič, 
Hrnčár, Hesek Candrák, Paulovič, 
resp. reprezentanti SR - Hrabal, 
Lobotka, Slovák, atd.  Náš turnaj 
však  obohatili aj bývalí hráči Slovana 
Bratislava, ako aj  prvo a druholigové 
hráčky Slovana Bratislava, resp. ŽFK 
Bánovce. Dokonca sme zaznamenali 
aj českých hostí a to mužstvo Štepan-
kovic a Opavy. 
 Koľko futbalových mužstiev sa tur-
naja zúčastňuje?

V roku 1994 sa do neho zapojili  aj 
družstvá  z iných obcí  nášho okresu 
a to Koliesko Horné Naštice a Baník  
Halačovce Otrhánky. Každoročne 
počet účastníkov narastal a preto sme 
sa museli v  roku 1996 presťahovať z 
telocvične SOU Tatra do priestorov 
Mestskej športovej haly v  Bánov-

ciach, kde sa hrá až dodnes. Najväčší 
rozmach turnaj prežíval v  rokoch 
2000-2002, kedy sa ho  zúčastnilo 
až 48 mužstiev. Kvali� kácia sa hrala 
tri dni. Ak ho chceme celkovo zosu-
marizovať, tak za 23 ročníkov sa ho 
zúčastnilo asi 697 družstiev a  vyše 
7000 hráčov z  okolitých okresov 
a  krajov. Preto ho môžeme právom 
označiť  najstarším, ale aj najmaso-
vejším na Slovensku.
 Ako ste naplánovali  časový program 
tejto športovej akcie?

V tomto roku sa predkolo turnaja 
odohrá  v sobotu 23. decembra od 9. 
do 20. hodiny a � nále v  utorok 26. 
decembra v tom istom čase v Mestskej 
športovej hale Bánovce nad Bebravou. 
Všetko ostatné sa záujemcovia 
dozvedia na www. slovenskyorolmiez-
govce.sk
 Vieme, že akcia má aj charitatívny 
cieľ ...

Popri športovom vyžití je charita 
jeho hlavným poslaním. Už tradične 
býva počas turnaja vykonaná zbierka 
Minca pre choré deti. Výťažok z akcie  
je každoročné venovaný Detskej 
onkologickej Fakultnej nemocnici 
v Bratislave. Doposiaľ bolo vyzbiera-
ných a odovzdaných vyše 4 800 eur.

 (aj)

Osem dní pred najkraj-
šími sviatkami roka mala 
Bánovská halová futbalová 
liga na programe siedme 
kolo. Po jeho výsledkoch je 
už osmička postupujúcich 
do play o�  takmer vykryš-
talizovaná, no v posledných 
zostávajúcich troch kolách 
základnej časti je aj tak 
stále o čo hrať. 

Výsledky 6. kola: Colo 
Colo - FC Bayern Krásna 
Ves   7:4 (4:1): M.Baleš 2, 
V.Sečanský 2, J.Boháčik, 

J.Laco, M.Čahoj - A.Stra-
kúšek 2, R.Kolárik, F.Dráb. 
Hella –   BN Taxi  3:6 
(2:4): J.Galbavý 2, S.Pavle 
- L .Kmeťo 3, J.Zajac, 
T.Cibula, M.Borcha (ČK: 
M.Galbavý – Hella). El 
Fuňo -  FC Kuvajt H.Ves-
tenice 1:4 (0:1): R.Mrocek 
- R.Prekop 3, D.Krajčík. 
Naked in Paradise - Banex-
-BN 11:1 (3:0): M.Ševčík 
4, M.Varhaník 2, Š.Marko 
2, M.Baláž 2, O.Škorec, 
R.Halás – S.Rychtárech. 

Sokolíci – Jasklo-Bernard 
5:5 (4:3): J.Štefánik 2, 
L .Dzú r i k ,  D.Rol i nec , 
J.Parkaň - J.Poštrk 2, 
M.Bodock ý, J.Ma l ina , 
A.Masarovič. (ČK: F.Rych-
tárech – Sokolíci)

Vý s l e d k y  7. k o l a : 
Jask lo-Bernard  –   FC 
Bayern Krásna Ves   10:4   
(4:0):   Ž.Lukovič 3, R.Rosa 
3, E.Škarba 2, J.Poštrk, 
M.Mášik, E .Škarba - 
A.Strakúšek 3, J.Giéci. 
FC Kuvajt H.Vestenice - 

Hella 9:3 (6:3): M.Havránek 
4, P.Papranec 3, RČaprnka, 
D.Šuhajda - J.Galbavý, 
M.Farkaš, S.Pavle. Naked 
in Paradise - Soko-
líci  6:0  (3:0)  M.Ševčík 4, 
R.Halás, A.Kováč. El Fuňo 
- BN Taxi 6:3 (2:1): M.Líška 
3, D.Rychtárech 2, S.Mikloš 
- L .Kmeťo, M.Borcha. 
Banex-BN - Colo Colo 1:8 
(1:3): D.Kajan - L.Ďurkáč 
2, M.Čahoj 2, Š.Bartoš, 
M.Baleš, J.Boháčik, D.Mi-
nárik.     (aj)

Začiatkom decembra 
sa žiaci SOŠS v Bánovciach 
nad Bebravou  ako víťazi 
regionálneho kola zúčast-
nili krajského kola SŠ vo 
futsale, ktoré sa konalo v 
Športovej hale v Prievidzi. 
Prvý zápas sme vyhrali so 
SPŠ z Považskej Bystrice 
a v druhom sme podľahli 
celkovému víťazovi SPŠ z 

Myjavy. Naši futsalisti teda 
obsadili 2. miesto a tesne im 
ušiel postup na Majstrov-
stvá Slovenska. Školu repre-
zentovali Bernád Dominik, 
Dulík Lukáš, Galis Filip, 
Golis Marián, Hrebíček 
Peter, Kočica Miloš, Kováč 
Andrej, Piešťanský Bra-
nislav a Smolka Daniel. 
 (sošs)

V boji o čo najlepšie 
umiestnenie v základnej 
skupine ,,A“ druhej ligy  sa 
našim kolkárom podarilo 
dosiahnuť cenné víťazstvo 
5:3 nad tímom z Tlmač. 
V domácom prostredí sa 
podarilo bodovať Pavlovi 
Bročkovi, najlepšiemu 

hráčovi stretnutia Micha-
lovi Papšovi a Jaroslavovi 
Podolákovi. V stretnutí 
sme zhodili o 49 kolov viac 
ako hostia, čo nám zaru-
čilo dva body do tabuľky. 
S rokom 2017 sa tak naši 
chalani rozlúčili víťazne.  
 (aj)   

Mestský zápasnícky 
klub Bánovce pripravil pre 
svojich členov už  4. ročník 
Mikulášskeho turnaja. V 
telocvični Základnej školy 
v Uhrovci sa predstavilo 
až 49 zápasníkov. Veselú a 
pokojnú mikulášsku atmo-
sféru na tribúne a v bufete 
striedali vypäté súboje na 
žinenke. Po gulášovej pre-

stávke nás prišiel navštíviť 
a pozdraviť aj vicemajster 
sveta Boris Makoev, čo 
mladí zápasníci využili na 
fotenie a ulovenie podpisu. 
Deti tak mali možnosť spo-
znať, uvidieť naživo a podať 
ruku svojmu obrovskému 
vzoru, akým Boris medzi 
zápasníkmi a aj ostatnými 
športovcami je. Turnaj 

voľne pokračoval tretím 
kolom, ktoré rozhodlo o 
konečnom poradí. Nasledo-
valo vyhodnotenie turnaja i 
jednotlivcov v žiackej lige v 
roku 2017 a vyhodnotenie 
najúspešnejších zápasníkov 
MZK za rok 2017. Napriek 
tomu, že všetci nemohli 
zvíťaziť, nakoniec sa aj tak 
každý tešil z medailí, z miku-

lášskej nádielky a z príjemne 
prežitého dňa medzi svojimi 
kamarátmi – zápasníkmi. 
Veľké poďakovanie patrí 
všetkým rodičom, ktorí 
pomohli pri organizovaní a 
zabezpečení tohto turnaja. 
Bolo cítiť, že to robili z lásky, 
veď v konečnom dôsledku to 
robili pre svoje ratolesti. 

 (aj, mu)
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SOM občan, mám názor... Samospráva je aj o nás...
Posledné, nekonečne 

dlho trvajúce zastupiteľstvo 
je za nami. Rozpočet na 
nasledujúci rok schválený.

Ako občianska akti-
vistka nie len sledujem 
prácu vedenia mesta a 
poslancov, ale intenzívne 
s nimi aj komunikujem a 
hľadám riešenia, čo a ako 
zlepšiť. Dovolím si povedať, 
že nestačí  len  kritizovať, 
na problém  poukázať, 
pomenovať ho, ale je 
veľmi potrebné, pokiaľ 

ako občania vidíme 
riešenia, prezentovať ich 
aj poslancom. Tí sú vždy 
ot vorení rozu mný m 
argumentom, návrhom a 
následne ich v rámci mož-
ností vedia „pretaviť“ aj do 
výsledných rozhodnutí.

 Takým príkladom je 
aktuálne  aj školstvo, ktoré 
sa po dlhej dobe stagnácie 
dostane na prvé miesto 
v  oblasti priorít. Konečne 
sa bude pracovať aj na 
rozsiahlejšej koncepcii v 

tejto oblasti. Pre budúci rok 
je v rozpočte vyčlenených 
viac ako 170 tisíc euro  na 
rekonštrukcie škôl a škôlok, 
čo považujem za obrovský 
úspech v porovnaní s 
predchádzajúcimi rokmi. 
Vďaka všetkým občanom, 
ktorí sa neboja prejaviť 
svoje názory, napríklad aj 
formou petície, je možnosť 
ovplyvniť chod našej 
samosprávy. Ak majú 
poslanci hájiť naše záujmy, 
je potrebné, aby vedeli, aké 

tie záujmy sú. Chcem týmto 
povzbudiť aj ostatných 
občanov, aby sa zapájali 
viac do vecí verejných. 
Samospráva nie je len o 
práci vedenia mesta, zasad-
nutiach komisií či hlasovaní 
poslancov, ale o nás všet-
kých, čo tu žijeme, bývame, 
pracujeme. Nestačí raz za 
štyri roky odovzdať hlas, 
ale treba sa aj pozrieť a 
zhodnotiť, ako nás potom 
nami zvolení  zástupcovia 
ľudu  zastupujú. Je to v 

konečnom dôsledku naša 
voľba a následne i naša 
vizitka,  či stagnujeme, 
alebo budeme napredovať.   
Najbližšie mesiace nastane 
„zúčtovanie“ sľubov a rea-
lity a ja pevne verím, že v 
ďalších voľbách sa posunie 
naše mesto konečne vpred.

Všetkým, čo pozitívne 
pôsobia  v prospech nás, 
oby vateľov Bánoviec, 
týmto ešte raz ďakujem za 
ústretovú spoluprácu.

 Miroslava Hudecová

Turistika 
v decembri
K lub slovensk ých 
turistov Bánovce nad 
Bebravou vás pozýva 
26. decembra na 
tradičný Štefánsky 
výstup na Čierny vrch 
a  31. decembra na 
Silvestrovský výstup na 
Rokoš. KST V. Uherce a 
V. Klíž Vás pozývajú 6. 
januára na Trojkráľový 
výstup na Michalov 
vrch.
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Výroba
grafi ckej reklamy

 Spracovanie v elektronickej
podobe dodaných materiálov 

formát F5   15,- €
formát F3 – F4   25,- €

 formát F1 – F2   40,- €
 Kompletná výroba reklamy   50,- €

Najlacnejšia reklama v regióne

Politická reklama je so 100 % prirážkou
Titulná strana je so 100 % prirážkou

Uvedené ceny sú bez DPH

Inzercia v roku 2018
0948 297 151, 0948 602 422

obchod@kulturabn.sk

na celoročnú 
reklamu

% 
zľava20

do 8200 
domácností 

a fi riem,
týždenná

periodicita
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Predaj 
vianočných 

rýb na rybníku 
Machnáč v čase 

od 9.00 
do 16.30 h.

 Tel. 
0905 863 895

Zimná údržba 
mestských komunikácií 
Mesto Bánovce nad Bebravou upozorňuje na 
dodržiavanie povinností v zimnom období: 

V zmysle Všeobecného záväzného nariadenia mesta 
Bánovce nad Bebravou  č. 2 o ochrane životného pros-
tredia a čistote mesta, článok  5, ods. 3, údržbu chodníkov 
v zimnom období zabezpečuje užívateľ priľahlej nehnu-
teľnosti v  zmysle prílohy č. 1  nariadenia. Podľa čl. 5, 
ods. 4 užívatelia obchodných a prevádzkových zariadení 
v čase prevádzkovej doby sú povinní v zimnom období 
odstraňovať sneh  z priľahlých chodníkov v plnom roz-
sahu šírky, ak tieto nie sú zriadené, odstraňovať sneh z 
priľahlých verejných priestranstiev v šírke 1,5 metra.

Vlastníci, správcovia alebo užívatelia nehnuteľností 
sú povinní v  zimnom období čistiť chodníky od snehu 
a poľadovice, ak je to potrebné aj viackrát za deň. Sneh sa 
musí zhŕňať na okraj chodníka k ceste alebo k miestnej 
komunikácii. Sneh a ľad treba odstrániť z chodníka tak, 
aby sa ním nezatarasili priechody cez komunikáciu, 
kanalizačné vpuste, vchody a vjazdy do budov alebo iných 
zariadení alebo plochy na manipuláciu s materiálom alebo 
tovarom. Vlastníci, správcovia alebo užívatelia nehnu-
teľností zabezpečia čistenie celého priľahlého chodníka 
k  nehnuteľnosti. Vlastníci, správcovia alebo užívatelia 
nehnuteľností zabezpečia bez prieťahov čistenie chodníka 
čo najskôr tak, aby chodci a obyvatelia nehnuteľnosti boli 
čo najmenej obťažovaní.  Tlačová správa mesta


